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Vážení spoluobčané, 
vstupujeme do jar-
ních měsíců a s  pří-
chodem pěkného 
počasí pokračují také 
práce na investičních 
záměrech našeho 
města, o kterých jsem  
se zmínil minule.  
Předpokládám, že 
stihneme včas termí-
ny ukončení a závě-
rečné vyhodnocení 

projektů. V březnu jsme formálně zakončili  
a předali na Státní fond životního prostředí 
závěrečné vyhodnocení dvou dotačních akcí 
– Sesuv, lokalita hřbitov, Hradec nad Moravicí  
a ČOV a kanalizace Hradec nad Moravicí - 
Branka u Opavy. 
Na jednání zastupitelstva města dne 2. března 
2015 byl schválen obsah dodatku ke smlouvě 
uzavřené 13. prosince 2004 mezi městem a SK 
LAMA, o. s., kterým lze vyrovnat soudní spor  
o použití finančních prostředků na stavbu 
tribuny a šaten v  areálu fotbalového hřiště  
v Hradci nad Moravicí. Z právního posouzení 
vyplývá, že dodatek ke smlouvě je možné uza-
vřít, i když původní předmět smlouvy byl již 
naplněn. Jedná se o projevení vůle. 
V  tomto vydání Hradeckých novin si máte 
možnost přečíst článek o tom, zda skončí Tě-

lovýchovná jednota Hradec nad Moravicí na 
poli. Jsem upřímně rád tomu, že občané naše-
ho města se v oblasti veřejného života a místní 
samosprávy aktivně a se zápalem angažují. 
Bohužel, z pozice starosty města nemohu sou-
hlasit s  obsahem článku a nemohu také sou-
hlasit s  některými názory a tvrzeními, které 
článek obsahuje. Neodrážejí realitu a ve smy-
slu jednání města nejsou pravdivé. Omlouvám 
to snahou autorů článku zalíbit se některým 
čtenářům a vykládat si věci po svém. 
Cítím ale současně povinnost se k  některým 
stanoviskům článku vyjádřit z  pozice vedení 
města. Mám-li být naprosto otevřený, dosud 
jsem se na Hradci nesetkal s takovou mírou vy-
hraněnosti vůči jiným a s překrucováním sku-
tečností, které hraničí, troufám si říct, s obelhá-
váním veřejnosti. Mám mnohaleté zkušenosti 
z  veřejné správy, samosprávy, z  politického 
života i s prací pro zákonodárné orgány České 
republiky. Celou svou kariéru ve veřejném ži-
votě jsem zastával názor, že politická rozhod-
nutí nesmějí polarizovat veřejnost, ať se jedná  
o město, vesnici, nebo veřejný spolek. Obávám 
se ale, že někteří naši spoluobčané si málo uvě-
domují riziko polarizace občanského života 
v našem městě. Takové riziko nemíním podce-
nit. Jsem starostou všech občanů, bez výjimky. 
Pověřil jsem proto místostarostu Romana Cel-
tu, aby se k  článku, který uveřejňujeme, věc-

ně vyjádřil. Očekávám od našeho stanoviska 
angažovanost všech občanů a institucí, kteří 
k  těmto článkům chtějí něco říci. Mohu Vás 
ujistit, že se k Vašim názorům postavím s ma-
ximální zodpovědností.
V legislativních záležitostech a v otázkách da-
ňové a rozpočtové problematiky budeme dále 
spolupracovat s auditorem Ing. Jiřím Turoněm 
a advokátem panem Mgr. Romanem Pospie-
chem, LL.M., a to především v oblasti změn  
a novel zákonů. Vzorem jsou nám okolní města 
např. Fulnek, Odry, Vítkov, Město Albrechtice  
a další, která mají právní zastoupení či zaměst-
návají právníka dokonce na celý úvazek. Ve 
spolupráci s právním zástupcem jsme vypraco-
vali nový, zjednodušený program poskytování 
dotací z  rozpočtu města, který však nebyl za-
stupitelstvem přijat. V současnosti řešíme otáz-
ku správy v  budoucnu realizované stavby tri-
buny a sociálního zázemí na fotbalovém hřišti. 

Milí spoluobčané, před námi jsou krásné ve-
likonoční svátky, čeká nás tradiční otevírání 
jara i připomenutí 70. výročí konce druhé svě-
tové války. Na všechny akce jste srdečně zváni. 
Děkuji Vám za vše, co pro město a společnost 
děláte. Přeji Vám pěkné jarní dny, šťastně pro-
žité Velikonoce a vše dobré.  

Josef Vícha, starosta

Město Hradec nad Moravicí, Národní památkový ústav - Správa 
státního zámku Hradec nad Moravicí, Klub českých turistů  

TJ Hradec nad Moravicí a další spolupořadatelé 

Vás srdečně zvou v sobotu 11. dubna 2015 na

Zahájení se uskuteční na Městečku před branou Červeného zámku.
9.00 h. vystoupení Dechového orchestru Hradec nad Moravicí 
9.30 h. přivítání účastníků a absolvování turistických tras
Program:
• připraveny jsou tři turistické trasy v délce 11, 13 a 20 km
• prohlídka pivovarských sklepů s poslechem tibetských mís  

(9.45, 10.15 a 11 hodin) 
• prohlídky zámeckých interiérů (10–16 hodin) 
• prohlídka výstavy výtvarnice Zuzany Kulhánkové ve výstavních 

prostorách města, Zámecká 313 (10–16 hodin)
• cvičení taiči u Bílé věže (14 hodin)
• vystoupení kapely Country s. r. o. v Areálu dobré pohody  

v Žimrovicích (11–15 hodin)

• odpolední rodinný program na Mariánských loukách (12–15 hodin) 
vzduchovková střelnice, ukázky výcviku služebních a loveckých 
psů, projížďky na koních a v  povoze, atrakce pro děti a stánkový 
prodej. Nově se můžete těšit také na ukázky historických vojsk 
z  období slezských a napoleonských válek v  podání členů Klubu 
vojenské historie.

Občerstvení najdete na Včelím hradě na Půllese, v  Areálu dobré 
pohody v Žimrovicích, na Mariánských loukách a v restauraci Sport 
v Hradci nad Moravicí.
Přejeme všem návštěvníkům, turistům i pořadatelům krásné 
jarní počasí a dobrou náladu!

Foto: Jiří Hajduk

OTEVÍRÁNÍ JARA  
A TURISTICKÉ SEZÓNY
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OTEVŘENÁ RADNICE
Z RADY MĚSTA
•  RM schválila podání žádosti o dotaci na 

projekt: „Zateplení a výměna oken ob-
jektu Opavská 228, Hradec nad Moravicí“ 
z Operačního programu Životní prostředí. 

•  RM schválila zadávací podmínky pro vý-
běrové řízení na zhotovitele stavby „Cyk-
lostezka v bermě řeky Moravice v Hradci 
nad Moravicí“ a jmenovala komisi pro vý-
běrové řízení na zhotovitele stavby. 

•  RM schválila smlouvu o dílo na vypraco-
vání realizační projektové dokumentace 
na stavbu „Zvýšení bezpečnosti na sil-
nici I/57 v Hradci nad Moravicí a Kajlovci  
- 3. etapa“. 

•  RM vzala na vědomí předložené varianty 
provozu světelných semaforů pro chod-
ce na silnici I/57 a doporučuje je předložit 
k projednání Komisi výstavby.

•  RM vzala na vědomí aktualizovaný roz-
počtový výhled města na rok 2016 a roz-
počtový výhled města na rok 2017.

•  RM schválila využívání veřejných ploch 
ve městě, vyjma prostor koupaliště,  
k provozování pojízdné prodejny provo-
zovateli kavárny CAFÉ U PEKAŘE.

•  RM jmenovala komisi pro výběr nejvhod-
nějšího uchazeče o veřejnou zakázku na 
dodávku vozidla CAS pro město. 

•  RM schválila podání žádosti o dotaci na 
komunální vozidlo do 3,5 t pro TS Hradec 
nad Moravicí z OP Životní prostředí, ob-
last podpory 4.1 - zkvalitnění nakládání  
s odpady. 

•  RM vzala na vědomí žádost o spoluprá-
ci města při vyhlášení výtvarné soutěže 

na téma „Setkání Doubravky a Měška  
– 1050 let křesťanství na Hradci“.

ZE ZASTUPITELSTVA MĚSTA
•  ZM vzalo na vědomí informace o prů-

běhu realizace a přípravy závěrečného 
vyhodnocení projektu: „Odvádění a lik-
vidace odpadních vod obcí Hradec nad 
Moravicí a Branka u Opavy“. 

•  ZM vzalo na vědomí přehled podaných  
a připravovaných žádostí o dotaci a roz-
hodlo projednat projektové záměry na ob-
dobí 2014–2020 na samostatném zasedání. 

•  ZM schválilo v případě získání dotace  
z MMR, podprogram: Cestování dostup-
né všem, 117D71300, realizaci akce: „Re-
konstrukce veřejného WC, Hradec n./M.“  
v roce 2015. 

•  ZM vzalo na vědomí navržené opatření 
v rámci Studie proveditelnosti k realiza-
ci přírodě blízkých protipovodňových 
opatření. 

•  ZM schválilo vypracování projektové 
dokumentace na stavbu „Rekonstrukce 
kulturního domu Domoradovice“ pro 
vydání stavebního povolení a zpracová-
ní zadávací dokumentace pro výběrové  
řízení na zhotovitele stavby. 

•  ZM schválilo přijetí účelové dotace ve 
výši 2  500 000 Kč na pořízení nové cis-
ternové automobilové stříkačky pro část 
Jakubčovice. 

•  ZM rozhodlo předat SDH Domoradovice 
do výpůjčky budovu kulturního domu  
v Domoradovicích k samostatnému hos-
podářskému využití. 

•  ZM nepřijalo ve věci Zásad pro poskyto-
vání dotací z rozpočtu města Hradec nad 
Moravicí žádné usnesení.

•  ZM schválilo záměr digitalizace kina  
v Hradci nad Moravicí podle specifikace 
DCI. 

•  ZM rozhodlo zřídit v souladu s ustanove-
ním zákona č. 128/2000 Sb. Osadní výbor 
Jakubčovice v počtu 9 členů, jmenovalo 
jeho členy a předsedu. 

•  ZM schválilo Rozpočet města Hradec 
nad Moravicí takto: 
 
Příjmová část:  
daňové příjmy 52 708 000 Kč,  
nedaňové příjmy 8 304 150 Kč,  
kapitálové příjmy 25 000 Kč,  
přijaté transfery 9 883 816 Kč,  
celkové příjmy rozpočtu 70 920 966 Kč. 
 
Financování: změna stavu na ban-
kovních účtech 6 172 429 Kč, uhrazené 
splátky dlouhodobě přijatých půjčených 
prostředků – 3 220 000 Kč, celkové zdro-
je 73 873 395 Kč. 
 
Výdajová část: celkové výdaje rozpočtu 
73 873 395 Kč.

Usnesení z jednotlivých zasedání rady 
města a zastupitelstva města  

najdete na  
www.muhradec.cz  

v záložce samospráva.

OSADNÍ VÝBOR DOMORADOVICE
Osadní výbor Domoradovice, o jehož založení jste se mohli dočíst 
v  minulém vydání Hradeckých novin, bude naši obec zastupovat 
při jednáních s  vedením města Hradec nad Moravicí. Bude se zú-
častňovat zasedání zastupitelstva města, na kterých bude předklá-
dat své návrhy, náměty a požadavky na zlepšení chodu naší obce. 
Osadní výbor se pravidelně, nejméně jedenkrát měsíčně, schází  
a projednává podněty a požadavky občanů naší obce v místní hasič-
ské zbrojnici. Tyto schůze jsou veřejné a může se jich zúčastnit kdo-
koliv z řad obyvatel obce. Datum a čas bude vždy včas vyvěšen na 
úvodní stránce www.domoradovice.cz v části „nejbližší akce” a také  
na vývěsce SDH. Na těchto stránkách je v sekci „pro veřejnost“  
zřízena veřejná diskusní plocha, kde může kdokoliv sdělit své ná-
měty, požadavky, připomínky apod. a osadní výbor se jimi bude při  
nejbližší příležitosti zabývat. Své náměty, požadavky, připomínky 
apod. můžete rovněž zasílat na e-mail ovdomoradovice@email.cz.

Věříme, že vznik a činnost osadního výboru povede k rychlejší a cíle-
nější komunikaci mezi vedením města Hradec nad Moravicí a obča-

ny Domoradovic. Výsledkem bude postupné plnění potřeb obyvatel 
této části Hradce. 

Martin Kowal, 
předseda Osadního výboru Domoradovice

OBČANÉ JAKUBČOVIC ZALOŽILI OSADNÍ VÝBOR
Zastupitelstvo dne 2. března 2015 schválilo návrh občanů Jakub-
čovic zřídit v obci osadní výbor s cílem zkvalitnit komunikaci mezi 
občany a městem, prezentovat požadavky občanů obce a tím pří-
znivě ovlivňovat život v  obci. Předsedou devítičlenného výboru 
byl zvolen Václav Orlík, ostatními členy jsou Ing. František Sonnek,  
Mgr. Hana Sokolová, Mgr. Zuzana Týnová, Mgr. Milan Bátor, DiS.,  
Marie Žídková, Petr Sonnek, Vítek Orlík a Milan Onderka.
Osadní výbor je poradní a iniciační orgán zastupitelstva města, který 
prezentuje názory občanů příslušné části města. Je oprávněn před-
kládat vedení města návrhy týkající se rozvoje obce, vyjadřovat se  
k návrhům předkládaným zastupitelstvu města atd. 

Václav Orlík, Mgr. Hana Sokolová

KONDOLENCE DO UHERSKÉHO BRODU
Ve čtvrtek 5. března 2015 se v pravé poledne rozezněly na dvě minuty a dvacet sekund, tedy na nejdelší možnou dobu, sirény Integrova-
ného záchranného systému. Celý národ tak symbolicky uctil památku obětí nedávného neštěstí v Uherském Brodu. V souvislosti s touto 
tragickou událostí zaslal starosta města pan Josef Vícha kondolenci starostovi města Uherský Brod panu Patriku Kunčarovi, ve které 
projevil soustrast a lítost nad ztrátami lidských životů, vyjádřil mu a občanům Uherského Brodu podporu Města Hradec nad Moravicí  
a nabídnul pomoc v rámci možností našeho města.
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POSKYTOVÁNÍ DOTACÍ Z ROZPOČTU MĚSTA 
S  účinností 20. února 2015 vstoupila v  platnost novela zákona  
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. No-
vela se zabývá zpřesněním a legislativním zakotvením poskytování 
dotací územně samosprávnými celky. 
Na základě novely zákona předložilo vedení města zastupitelstvu na 
jednání dne 2. 3. 2015 návrh nového programu poskytování dotací 
(Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu města Hradec nad Mora-
vicí). Naším hlavním cílem bylo nastavení jednoduššího, ale plně 
transparentního postupu v řízení o poskytnutí dotací na aktivity 
v oblasti sportu, kultury a ediční činnosti, rozšíření o oblast vzdělá-
vání a včlenění příspěvku na volnočasové aktivity dětí ve věku 3–15 
let do tohoto dotačního programu. Agenda dotací města tak byla 
přehledně sjednocena do jednoho dokumentu. Požadavky na do-
kládání rozhodných skutečností a závazné podmínky pro poskytnutí 
dotace byly zjednodušeny tak, aby byly transparentní a přitom neza-
těžovaly žadatele. Snížením administrativní zátěže jsme chtěli docílit 
uživatelsky příznivějšího dotačního programu a rozšířit tak prostor 
pro další, nové žadatele o dotace (např. finanční spoluúčast žadatelů 
na akcích předpokládáme, nechtěli jsme však její výši stanovit po-
vinnými procenty). 
Návrh novelizovaného dotačního programu nebyl zastupitelstvem 
města akceptován, resp. k  bodu jeho projednávání nebylo přijato 
žádné usnesení. Z tohoto důvodu byl na mimořádném zasedání za-
stupitelstva dne 23. 3. 2015 předložen ke schválení legislativně upra-
vený dotační program vyhlašovaný v letech 2012–2014 (tzv. granto-
vý systém). 
Program poskytování dotací z  rozpočtu města 2015 (dále jen Pro-
gram) je zveřejněn na oficiálních webových stránkách města  
www.muhradec.cz na úřední desce a v samostatné záložce „Dotace“.  

(Dle novely zákona musí být Program zveřejněn po dobu 30 dnů pře-
de dnem, od něhož lze podávat žádosti o poskytnutí dotace.)

Žadatelé mohou podávat žádosti o dotace na účel ur-
čený v  Programu od pondělí 27. dubna 2015 do pátku 
15. května 2015.

Mimo vyhlášené programové dotace lze požádat také o individu-
ální dotace, které řeší konkrétní potřebu žadatele – např. účel do-
tace je jiný, než určuje vyhlášený Program. Účel individuální dotace 
určuje žadatel tím, že jej uvede ve své žádosti. O individuální dotaci 
lze žádat v průběhu celého roku na základě situace, v níž se žadatel 
právě ocitl. 
O programové i individuální dotace lze požádat také zpětně na akce, 
které v letošním roce již proběhly. O poskytnutí programové dota-
ce (na účel určený Programem) i individuální dotace (na jiný účel 
určený žadatelem) rozhoduje vždy poskytovatel dotace. V případě 
poskytnutí dotace (programové i individuální) bude s  žadatelem 
uzavřena veřejnoprávní smlouva. 
Naší snahou bude znovu předložit zastupitelstvu města „jednoduš-
ší verzi“ Programu poskytování dotací pro následující období (rok 
2016), který považujeme, také vzhledem k  velikosti našeho města  
a objemu prostředků rozpočtu, za přínosný a efektivní. 

Vážení občané, členové spolků, občanských sdružení a dalších organi-
zací, Vaší činnosti, kterou vyvíjíte ve prospěch našeho města, si velmi 
vážíme. Věříme, že se k Vám finanční prostředky dostanou včas, a že 
opoždění termínu poskytnutí dotací nebude mít vliv na Vaše aktivity.

Roman Celta, místostarosta 

OCENĚNÍ ZA PODPORU 
MAŽORETKOVÉHO SPORTU
V únoru se v pražském hotelu Juno konal ce-
lostátní Summit mažoretkového sportu, kte-
rý pořádala zastřešující mezinárodní orga-
nizace International Federation Majorettes 
Sport. V  rámci programu byla presidentem 
IFMS panem Josefem Doleželem předána 
také ocenění za podporu, přínos a rozvoj ma-
žoretkového sportu v České republice. Naše 
město získalo hned dvě ocenění - za rozvoj 
a  za  dlouholetou podporu mažoretkové-
ho sportu v  letech 1997–2008  a  v  letech 
2013–2014.  Ocenění převzal starosta města 
Hradec nad Moravicí pan Josef Vícha, který 
patřil mezi pozvané hosty summitu. Právě 
za  jeho vedení se  v  roce 1997  uskutečnilo 
v Hradci nad Moravicí poprvé soutěžní klání 
mažoretek, tehdy Regionální soutěžní pře-
hlídka souborů mažoretek. Na summitu byl 
také vyhlášen 22. ročník této soutěže, dnes 
již pod názvem Mistrovství České republiky 
v mažoretkovém sportu 2015, jehož kvalifi-
kační kolo se uskutečnilo také v Hradci nad 
Moravicí (více na str. 19).  

KVETOUCÍ SPOLUPRÁCE 
HRADCE NAD MORAVICÍ A BABOROWA 
Snaha o vytvoření podmínek pro další formu spolupráce partnerských měst Hradce nad 
Moravicí a polského města Baborowa nás vedla k vypracování projektu Kvetoucí spolu-
práce Hradce nad Moravicí a Baborowa, č. CZ.3/22/3.3.04/15.0447. Projekt byl pod-
pořen dotací z Operačního programu přeshraniční spolupráce Česká republika – Polská 
republika 2007–2013, Fondu mikroprojektů v Euroregionu Silesia ve výši 8 467,55 EUR (cca 
237 000 Kč), tj. 85 % z celkových uznatelných nákladů projektu. 

Aktivity projektu jsou symbolicky zaměřeny na kvetoucí flóru. V rámci projektu bude na 
začátku dubna vysázeno stromořadí u rozhledny Šance v Jakubčovicích, v počtu 40 saze-
nic javorů. Na výsadbě se budou podílet dobrovolníci z řad spolků a organizací působících 
na území Jakubčovic a zástupci samosprávy Hradce nad Moravicí a Baborowa. Pro zvýšení 
informovanosti turistů bude u stromořadí umístěna naučná tabule obsahující informa-
ce o fauně a flóře, která se v  této lokalitě vyskytuje (ve dvou jazykových mutacích CZ/ 
PL). Pro žáky základních škol obou partnerských měst je v dubnu dále připravena exkurze  
v zahradnictví Pustá Polom a přednáška, která se bude skládat z teoretické a praktické čás-
ti. V rámci teoretické části získají žáci informace o pěstování okrasných rostlin, v praktické 
části pak budou společně osazovat květinové mísy převislými muškáty. Květinové mísy 
budou rozmístěny na sloupy veřejného osvětlení ve frekventovaných lokalitách Hrad-
ce nad Moravicí, především na pěší zóně na ulici Podolská a na Městečku. Projekt bude 
ukončen v neděli 28. června 2015, kdy se na nádvoří Bílého zámku, společně s Městskými 
slavnostmi, uskuteční závěrečná aktivita projektu s kulturním programem „Den květů“. 

Ivana Hyklová, koordinátorka projektu

POPLATKY ZA ODPAD A ZE PSŮ
Minulý měsíc byly do vašich poštovních 
schránek rozeslány složenky na úhradu 
místního poplatku za svoz komunálního od-
padu a poplatku ze psů. Tyto poplatky vy-
plývají z obecně závazných vyhlášek, jejichž 
znění naleznete na webových stránkách 

města www.muhradec.cz. Poplatky mů-
žete uhradit také v  hotovosti na pokladně 
městského úřadu v  1. patře, kancelář č. 16, 
a to v úředních dnech pondělí a středa 8–12 
a 13–17 hodin. V případě dotazů se prosím 
obraťte na finanční odbor Městského úřa-
du Hradec nad Moravicí (tel.: 553 783 933 –  
Kateřina Bártová).
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STUDIE PROVEDITELNOSTI K REALIZACI  
přírodě blízkých protipovodňových opatření v obci Hradec nad Moravicí 

Ke konci března 2015 byla dokončena Studie 
proveditelnosti k  realizaci přírodě blízkých 
protipovodňových opatření v  obci Hradec 
nad Moravicí, v  rámci které byla navržena 
přírodě blízká protipovodňová opatření na 
území Hradce a jeho příměstských části. Na 
základě doporučení pracovní skupiny byly 
vybrány čtyři lokality, které byly podrobněji 
rozpracovány. Vzniklé materiály budou slou-
žit jako podklad pro vypracování projektové 
 

dokumentace k územnímu rozhodnutí. Jed-
ná se zejména o dvě opatření na levostran-
ném přítoku Moravice, dále o protipovodňo-
vé průlehy a svodné příkopy v Bohučovicích 
a protipovodňové průlehy v Žimrovicích. 

Studie byla spolufinancována z rozpočtu 
Operačního programu Životního prostředí 
ve výši 90 % z uznatelných nákladů projektu 
a zpracovatelem byla firma EKOTOXA s.r.o. 
se sídlem Brno – Černé Pole. 

Ivana Hyklová

NOVINKA - TŘÍDÍME 
OLEJE A TUKY 
Město Hradec nad Moravicí zavedlo no-
vinku ve třídění komunálního odpadu 
– nádoby na použité kuchyňské oleje  
a tuky. 

K  dispozici jsou zatím dvě sběrná místa 
ve zkušebním provozu - v  areálu Tech-
nických služeb Hradec nad Moravicí na 
ulici Opavská a ve sběrném dvoře na ulici 
Žižkova, kde najdete černé plastové popel-
nice opatřené rozlišovací samolepkou pro 
jejich odložení. Rostlinné a živočišné tuky 
do nich vkládejte pouze v  dobře uzavíra-
telných plastových obalech např. v  PET 
láhvích. Do sběrné nádoby nepatří oleje ve 
skleněném obalu. Pokud se třídění potra-
vinářských tuků osvědčí, bude počet sběr-
ných nádob rozšířen. Tento odpad je dále 
specializovanou společností recyklován.

Prosíme občany, aby využívali sběrná mís-
ta. Vylévání tuků do kuchyňských dřezů, 
výlevek a WC ničí nedávno vybudovanou 
splaškovou kanalizaci - způsobuje jejich 
usazování, zatěžování čistírny odpadních 
vod a poruchy technologií. Oleje a tuky vy-
tváří v kanalizaci tuhé nánosy, které brání 
volnému průtoku splaškových vod. S tím 
je mnohdy spojený i nepříjemný zápach. 
Odstraňování těchto nánosů je velmi ná-
kladné. 

Naopak odkládáním olejů a tuků do sběr-
ných nádob kanalizační systém nezatěžu-
jete a pomáháte tak snižovat náklady na 
jeho provoz. To může mít v konečném dů-
sledku i pozitivní dopad na výši poplatku 
za stočné. 

Do nádob patří: použité jedlé a fritovací 
oleje a ztužené jedlé tuky z domácností.

Do nádob nepatří: technické oleje (pře-
vodové, motorové, tlumičové), maziva 
a kapaliny. 

ZAČALY PRAVIDELNÉ 
SVOZY BIOODPADU 
Se zahájením jarních prací na zahrádkách 
začaly na přelomu března a dubna pravi-
delné vývozy bioodpadu (hnědých biopo-
pelnic). Bioodpad se bude vyvážet střídavě 
s vývozem běžného komunálního odpadu 
1x za 14 dnů. 

V Hradci nad Moravicí a Kajlovci je svozový 
den ve čtvrtek - každý lichý týden. První 
svoz byl 26. 3., termíny dalších svozů jsou: 
9. 4., 23. 4., 7. 5., 21. 5., 4. 6., 18. 6., 2. 7., 
16. 7., 30. 7., 13. 8., 27. 8., 10. 9., 24. 9., 
8. 10., 22. 10., 5. 11., 19. 11. a 3. 12. 2015.
V obcích Bohučovice, Jakubčovice, Žimro-
vice, Domoradovice, Filipovice a Benkovice 
je svozový den ve středu - každý sudý 
týden. První svoz byl 1. 4., termíny dalších 
svozů jsou: 15. 4., 29. 4., 13. 5., 27. 5.,  
10. 6., 24. 6., 8. 7., 22. 7., 5. 8., 19. 8.,  
2. 9., 16. 9., 30. 9., 14. 10., 28. 10., 11. 11.  
a 25. 11. 2015.

Svozové kalendáře byly do jednotlivých 
domácností rozeslány. Pokud ještě nemá-
te hnědou nádobu na  třídění bioodpadu, 
kontaktujte prosím Městský úřad Hra-
dec nad  Moravicí, (tel.: 553  783  929 nebo 
725  666  071 – Rostislav Římský), pro  její 
bezplatnou výpůjčku. Větší množství 
zahradního odpadu můžete také zdarma 
odložit na sběrném dvoře na ulici Žižkova. 

JARNÍ SBĚR 
NEBEZPEČNÉHO ODPADU
V  sobotu 18. dubna 2015 se uskuteční 
mobilní sběr nebezpečných složek komu-
nálního odpadu z domácností. 

Odpad – olejové automobilové filtry, ple-
chovky se zbytky barev, autobaterie, zářiv-
ky, sklo od chemikálií, zbytky přípravků na 
hubení škůdců, zahradní chemikálie, prošlá 
léčiva, vyjeté motorové oleje, ředidla, lepi-
dla, nádoby od škodlivin, ojeté pneumatiky 
(kromě traktorových) apod., můžete bez-

platně odložit na  těchto stanovištích dle 
daného časového harmonogramu:

DOMORADOVICE - 8 až 9 h. u  Hasičské 
zbrojnice; JAKUBČOVICE – 8 až 9 h. u ob-
chodu; ŽIMROVICE – 9.30 až  10.30 h. ve-
dle Areálu dobré pohody; BOHUČOVICE 
– 9.30 až 10.30 h. u zastávky BUS; BENKO-
VICE – 11 až 12 h. u autobusové zastávky; 
KAJLOVEC – 11 až 12 h. vedle autoservisu 
Fischer; HRADEC NAD MORAVICÍ – 13 až 
14 h. ulice Pod  Kalvárií a ulice Smetanova 
(za nádražím). Bližší informace najdete na 
www.muhradec.cz a ve vývěskách. 

Vážení občané, využijte této možnosti eko-
logické likvidace nebezpečného odpadu.

Děkujeme,  
že využíváte sběrná místa  

a třídíte odpad  
– významně tím chráníte své životní 

prostředí a regulujete objem běžného 
komunálního odpadu, což má pozitivní 

dopad na výši místního poplatku  
za jeho odvoz a likvidaci.

KRÁTCE
•  Rada města vyhlásila konkursní řízení 

na obsazení pracovního místa ředitele 
Mateřské školy Hradec nad Moravicí,  
okr. Opava, příspěvková organizace. 
Vyhlášení konkursního řízení je zveřejně-
no na úředních deskách Městského úřadu 
Hradec nad Moravicí, v  elektronické po-
době na www.muhradec.cz. 

•  Vyjádření vedení města k publikované-
mu článku „Skončí Tělovýchovná jednota 
Hradec nad Moravicí na poli?“ uveřejňuje-
me na str. 22 a na www.muhradec.cz.  

•  Na poštu i v  sobotu! Na základě poža-
davků občanů města byla upravena ote-
vírací doba pobočky České pošty v Hradci 
nad Moravicí. Od března je pošta otevřena 
také v sobotu. Hodiny pro veřejnost: pon-
dělí až pátek od 8 do 10.30 a od 13 do 
18 hodin; sobota od 8 do 10.30 hodin. 

•  Bezplatná sociální poradna je občanům 
města k dispozici vždy první středu v mě-
síci od 14 do 17 hodin, v přízemí Městské-
ho úřadu Hradec nad Moravicí. Poradnu 
vede zkušená sociální pracovnice Centra 
sociálních služeb o. p. s. Ostrava. Příští ter-
míny jsou 6. května a 3. června 2015. 

•  Provozní doba sběrného dvora na ulici 
Žižkova je na sezónu opět rozšířena na dva 
dny v týdnu. Otevřeno je v sobotu od 8 do 
12 hodin a ve středu od 13 do 18 hodin. 

•  Letos uběhne 600 let od upálení mistra 
Jana Husa. Církev československá husit-
ská připravuje na neděli 5. července 2015 
u husitské kaple v Hradci nad Moravicí při-
pomenutí tohoto smutného výročí. 
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INVESTICE

MAS OPAVSKO
Místní akční skupina Opavsko z.s. (MAS 
Opavsko) byla založena jako občanské sdru-
žení v roce 2006. Byl tak položen základ pro 
vznik otevřeného partnerství veřejných  
a soukromých subjektů, především obcí, 
zemědělců, podnikatelů i neziskových orga-
nizací, propojující ve své činnosti různorodé 
aktivity rozvíjející život na venkově. Místní 

akční skupina pracuje na základě metody 
LEADER, rozděluje finanční prostředky dle 
námětů a potřeb tzv. zdola, nikoli na zákla-
dě rozhodnutí ministerských úředníků. Cí-
lem těchto investic je zlepšit kvalitu života 
ve venkovských oblastech, posílit ekono-
mický potenciál a zhodnotit přírodní a kul-
turní dědictví venkova. V současné době se 
spolek intenzivně připravuje na nové úkoly 
související s rozvojem venkova v letech 2014 

– 2020. Na základě komunitně vedených 
diskusí a získaných zkušeností se již dnes rý-
sují zřetelná témata, která budou prioritami 
rozvoje venkova v  následujícím evropském 
programovém období.

Ing. Hana Švarcová, manažerka SPL
Místní akční skupina Opavsko,  

kancelář: Podolská 156, Hradec nad Moravicí
www.masopavsko.cz

STAVEBNÍ ČINNOST 
Vzhledem k příznivému počasí byly zaháje-
ny stavební práce na údržbě majetku města 
a investičních akcích. Na stavbě odstavné 
plochy a naučné stezky (naproti čerpací 
stanice u výjezdu z  města) byly provedeny 
výkopové zemní práce pro přístupový chod-
ník spojující odstavnou plochu a zahradu  
u budovy ZUŠ. 

V  Žimrovicích pokračovaly opravy kana-
lizace po přívalových deštích. U horního 
vjezdu do areálu společnosti Smurfit Kappa 
bylo zjištěno, že propustek pod komunikací, 
v délce cca 45 metrů, je zcela neprůchodný, 
na několika místech zborcený a v celém pro-
filu zanesený naplaveninami. 

V  Hradci nad Moravicí budou pokračovat 
práce na rekonstrukci chodníků podél státní 
silnice, a to v úseku od vlakového nádraží po 
most přes řeku Moravici. V  rámci projektu 
bude na konci města u čerpací stanice vy-
budován nový, bezpečnostně nasvětlený 
přechod pro chodce a stávající tři přecho-
dy (u vlakového nádraží, u křižovatky ulic 
Opavská a Žimrovická a na ulici Opavská  
u obchodu OKO) budou vybaveny světel-
nými semafory pro bezpečné přecháze-
ní chodců. Pokračují práce na zateplení  
a výměně oken Základní školy v Hradci nad 
Moravicí. Bylo zadáno vypracování projek-
tové dokumentace na celkovou rekonstrukci 
kulturního domu v Domoradovicích, zatep-
lení objektu a opravu inženýrských sítí. Na 
Magistrát Města Opavy byla podána žádost 
na stavební povolení na rekonstrukci chod-
níku na ulici Opavská v úseku od odbočky 
k Brano sauně po vjezd do areálu společnos-
ti Brano. Tento úsek leží na katastrálním úze-
mí Branky u Opavy, proto nemohl být opra-
ven v  rámci rekonstrukce chodníků, která 
byla zahájena v minulém roce. Po vzájemné 
dohodě s vedením společnosti BRANO a. s. 
bude rekonstrukce tohoto úseku realizová-
na za finanční spoluúčasti společnosti Brano. 

Průběžně se připravují drobné projektové 
dokumentace pro stavební činnost plánova-
nou v  letošním roce a pro případnou mož-
nost podání žádostí o dotaci.

Jaromír Tělupil

VEŘEJNÉ WC
V  prosinci minulého roku odkoupilo měs-
to od  společnosti České dráhy objekty bý-
valých veřejných WC a  váhy u  vlakového 
nádraží a současně se zaměřilo na  hledání 
dotačních zdrojů a  možnosti jejich rekon-
strukce.

V  únoru 2015 podalo město Hradec nad 
Moravicí na Ministerstvo pro místní rozvoj 
žádost o dotaci z Národního programu pod-
pory cestovního ruchu, podprogramu pro 
rok 2015 - Cestování dostupné všem. Spo-
luúčast příjemce dotace je minimálně 50 % 
celkových uznatelných nákladů akce. 

Záměrem je rekonstrukce a zprovoznění 
veřejných toalet ve  frekventované lokalitě 

u  vlakového nádraží Hradec nad Moravicí, 
tedy na  jedné z důležitých turistických tras 
v  regionu. Cílem je rozšířit občanskou vy-
bavenost o veřejné hygienické zařízení a to 
včetně zázemí pro zdravotně handicapova-
né a imobilní osoby. 

Dostupnost sociálního zázemí zvýší stan-
dard životní úrovně obyvatel a znamená 
také rozšíření turistického ruchu o  cílovou 
skupinu, pro  kterou je návštěva atraktivit 
našeho města a cestování obecně, obtížné. 

V případě získání dotací a schválení zastupi-
telstvem města budou stavební práce zahá-
jeny v letošním roce. 

POŽÁDALI JSME O DOTACE
• Na rekonstrukci chodníků v  obci Kajlovec - zbývající úsek od začátku intravilánu obce  

(od rybníka) po kapli (viz HN 1/2015).

• Na přeložení úseku cyklostezky č. 551 v místě jejího křížení s hlavní silnicí I/57. Plánovaný 
úsek je navržen v délce 590 metrů v bermě řeky Moravice (viz HN 1/2015).

Výstavba tribuny včetně sociálního zázemí 

TJ HRADEC NAD MORAVICÍ 
Město Hradec nad Moravicí podalo na konci ledna 2015 žádost o státní dotaci na investiční 
akci „Výstavba tribuny včetně sociálního zázemí TJ Hradec nad Moravicí“, a to z pro-
gramu podpory materiálně technické základny sportu - Státní podpora sportu pro rok 
2015 – Program 133510, který vyhlásilo Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy. Po-
díl podpory ze státního rozpočtu je maximálně 50 % z celkových výdajů projektu. 

Záměrem je postavit v místě stávající zchátralé a nevyužívané tribuny na fotbalovém hřišti 
nové sportovní zařízení včetně potřebného provozního vybavení. Stará tribuna, na kterou 
byl vydán demoliční výměr v roce 2009, již neposkytuje sportovcům a návštěvníkům od-
povídající technické ani hygienické zázemí. Chybí zde šatny, kabiny, prostory pro uložení 
sportovního vybavení, místa k sezení pro diváky apod. Cílem projektu je vybudovat mo-
derní a funkční sportoviště pro místní sportovní kluby, spolky a další organizace, vytvořit 
vhodné, motivující a estetické prostředí pro sportovce i fanoušky a zajistit tak kvalitní pod-
mínky pro rozvoj tělovýchovy a sportu ve městě. 

VÍTE, ŽE...? 
Naše město si letos připomíná 955 let od první písemné zmínky o Hradci v roce 1060.
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SPOLEČNOST A KULTURA

Město Hradec nad Moravicí 
vás srdečně zve na nedělní pohádku

Klasická pohádka o Popelce a zlých sestrách,  které se stůj co stůj snaží 
vlichotit princi. Ten se však zamiluje do krásné Popelky, která s pomocí 
holoubků a kouzelných oříšků získá krásné šaty a přichází na královský ples. . .
Uvádí hradecký Ochotnický soubor Na Podolí.

19. dubna 2015 
v 16 hod.

kinosál Národního domu 
Hradec nad Moravicí

Vstupné 20 Kč

P opelka

OSLAVY 70. VÝROČÍ 
osvobození města
Město Hradec nad Moravicí Vás srdečně 
zve v pátek 24. dubna 2015 na oslavy 70. 
výročí osvobození města. Kromě pietních 
aktů položení květin u památníků pad-
lých hrdinů bude součástí programu také 
lampiónový průvod, zapálení vatry a oh-
ňostroj. Letos povede trasa lampiónového 
průvodu opět ze Stránky k hotelu Belaria. 
Součástí letošních oslav bude také slav-
nostní odhalení pietního místa - památní-
ku Pochodu smrti na Stránce. 
Program
17.00  slavnostní odhalení památníku Pocho-

du smrti a položení kytic na Stránce

19.00  položení kytic u památníku  
na Městském hřbitově 

19.30  položení kytic u památníku  
na Podolské ulici

20.00  sraz účastníků lampiónového  
průvodu u společnosti Trlica na 
Stránce

20.15  odchod lampiónového průvodu 
k hotelu Belaria

20.50  vystoupení dechového orchestru  
a zapálení vatry

21.00  slavnostní ohňostroj

U příležitosti 70. výročí osvobození 
města se v pátek 24. dubna 2015 v 17 h. 
uskuteční na Stránce slavnostní odhale-
ní památníku Pochodu smrti a pietní akt 

na počest padlých zajatců. 

MALÝ POMNÍK-VELKÉ TRÁPENÍ
Letošní rok je pro naši vlast sedmdesátým 
rokem, kdy si připomínáme ukončení hrůz  
2. světové války a osvobození kraje a našeho 
města Rudou armádou. Města, kde v sou-
časné době žijeme, mnoho z Vás se narodilo,  
a spojilo s tímto krásným místem naší země 
celý svůj život. I Hradce se dotkla 2. světová 
válka tzv. „Pochody smrti.“

14. ledna 1945, vzhledem ke kritické situaci 
na všech frontách bojů, vydal Henrich Hi-
mmler, německý ministr vnitra, příkaz: „Do 
rukou nepřítele nesmí padnout jediný živý 
vězeň.“ Všechny koncentrační a zajatecké 
tábory se musely evakuovat. Jenom v kon-
centračním táboře Osvětim bylo 180 tisíc 
vězňů, další tisíce v zajateckých táborech. 
Váleční zajatci prošli ve třech několikatisí-
cových skupinách pochodem od bývalé 
hranice ČSR. Např. v Raduni bylo zastřele-
no 7 zajatců, v Budišově 49, v Guntramovi-
cích zahynulo 38 zajatců. Menší transporty 
procházely opavským okresem za stejných 
otřesných podmínek. Zajatcům nesměla být 
poskytnuta voda a jídlo. Početná skupina 
těch, kteří pochody smrti nepřežili, jsou po-
chováni na různých místech Opavska, ale to 
se již nepodaří zjistit. Dnes je připomíná jen 
několik málo zbylých památníků, které jsou 
připomínkou na hrůzy druhé světové války. 

Jedna taková část pochodů prošla Hradcem 
a pro chvíle odpočinku před dalším stras-
tiplným pochodem byla vybrána stodola 
na Stránce. K malému počtu pomníčků při-
řaďme tento, který nám připomene utrpení  
a smrt zajatců a vězňů, kteří se těchto dnů 
nedožili. Měl by být mementem pro další 
nastupující generaci, která přijde po nás, aby 
nikdy nedopustila, aby se tyto hrůzy opako-
valy znovu. Po 70 letech od skončení 2. světo-
vé války se nám opět připomínají různé ismy, 
znovu umírají obyčejní lidé, kteří nechtějí nic 
jiného jenom se milovat, pracovat a vycho-
vávat své děti v míru. Bohužel jsou místa na 
této planetě, kde jim to není dopřáno.

S  podporou bývalého starosty pana Karla 
Hanáka se Jednota Čs. obce legionářské 
Moravskoslezského kraje rozhodla zhotovit 
památník na Stránce těm, kteří prožili mno-
há utrpení při těchto pochodech. Na tomto 
místě složili hlavy k odpočinku před dalším 
pochodem na SMRT. Čest jejich památce. 

Vítězslav Sobarňa,  
Jednota ČSOL Moravskoslezského kraje

Vlastenecké cítění a podíl na tomto pro-
jektu mají: Opavská lesní, a. s., Město Hra-
dec nad Moravicí, ZŠ Hradec nad Moravicí, 
Firma Kamil Štencel Hradec nad Moravicí, 
CARMAN-WOOD, s. r. o. Hradec nad Moravicí, 
Pozemkový spolek Niva,Hradec nad Moravicí 
a Firma Střechy Kořený, Hradec nad Moravicí.

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
Město Hradec nad Moravicí pořádá v sobo-
tu 23.  května 2015 další slavnostní vítání 
občánků. Prosíme rodiče, kteří mají zájem 
se vítání občánků zúčastnit a mají trvalé 
bydliště v Hradci nad Moravicí, Jakubčovi-
cích, Bohučovicích, Kajlovci, Benkovicích, 
Žimrovicích, Domoradovicích a Filipovicích, 
aby narození svého miminka přišli ohlásit 
na městský úřad (oddělení evidence oby-
vatel). S sebou si prosím přineste rodný list 
dítěte. Květnové vítání občánků se týká dětí 
narozených v  období od 1. října 2014 do  
30. března 2015. 

Rodičům, kteří nám sdělí svůj zájem se obřa-
du zúčastnit, bude zaslána osobní pozván-
ka. Pro bližší informace prosím kontaktujte 
oddělení evidence obyvatel městského 
úřadu (tel.: 553 783 920 – Radka Gebauero-

vá). Slavnostní přivítání nově narozených 
občánků do života pořádáme dvakrát ročně. 
Další je plánováno v listopadu 2015.

SETKÁNÍ JUBILANTŮ
Město Hradec nad Moravicí srdečně zve 
spoluobčany, kteří v  letošním roce dovrší 
75, 80, 85, 90 a více let na slavnostní setká-
ní jubilantů, které se uskuteční ve středu  
14. května 2015, od 13 hodin, v restaura-
ci Červeného zámku. Hostům u příležitosti 
významného životního jubilea pogratuluje 
starosta a další představitelé města, připra-
ven je slavnostní oběd, kulturní program  
i příjemné odpolední posezení. Doprava 
tam i zpět je zajištěna pro všechny účast-
níky setkání. Každý jubilant obdrží osobní 
pozvánku s podrobnějšími informacemi. Tě-
šíme se na setkání s Vámi.
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Město Hradec nad Moravicí 
vás srdečně zve na nedělní pohádku

Pohádkové představení, ve kterém se setkají dva světy 
– svět víl a fenomén pohádek peklo a jeho obyvatelé. 
Hlavními postavami jsou čert Bonifác a víla Justýna. 
Jak se tentokrát ukáže dobro a zlo? Toť otázka! 
Pohádka je milá, humorná a plná hudby.
Uvádí Ochotnický soubor Odřivous Bílovec.

24. května 2015 v 16 hod.
kinosál Národního domu Hradec nad Moravicí Černo bílé

štěstíVstupné 20 Kč

PŘEDNÁšKA 
pro kluby seniorů
Město Hradec nad Moravicí ve spolupráci  
s Centrem sociálních služeb Ostrava o.p.s. si 
vám dovolují nabídnout přednášku, jejímž 
cílem je pomoci zorientovat se v oblasti so-
ciálních služeb a návazných systémů.
Téma: Sociální služby, obstarávání osobních 
záležitostí, příspěvek na péči, příspěvek na 
mobilitu, příspěvek na kompenzační po-
můcky, důchody – invalidní, starobní, vdov-
ské apod., státní sociální podpora, hmotná 
nouze, mimořádné výhody a průkazy ZTP, 
pracovní poradenství atd. Na individuální 
dotazy vám odpoví zkušená sociální pracov-
nice. 
Přednáška je určena pro kluby seniorů a dal-
ší organizace. V případě zájmu prosím kon-
taktujte městský úřad (tel.: 553 783 922 – se-
kretariát). Po domluvě termínu se přednáška 
uskuteční přímo ve vašem klubu. 

NOC KOSTELŮ 
bude letos v novém
Netradiční poznávání sakrálních staveb, 
duchovní i kulturní obohacení, setkávání se 
zajímavými lidmi – to jsou cíle mezinárodní 
akce Noc kostelů, která se před lety z Ra-
kouska rozšířila do naší republiky a posléze 
i do dalších evropských států.

V hradecké farnosti se Noc 
kostelů bude letos konat 
již popáté, a to v pátek 
29.  května. Oproti přede-
šlým ročníkům ale bude 

mít novou podobu. Hlavní část programu se 
bude odehrávat v Bohučovicích v tamější 
kapli sv.  Máří Magdalény. Je tomu právě 
rovných 100  let, kdy byla tato kaple vysvě-
cena. Postavena byla v letech 1914–1915 na 
místě dosavadní menší kaple. V minulém 
roce prošla velkou rekonstrukcí. Noc kostelů 
v ní odstartuje v 18 hodin. Přípravy progra-
mu jsou v plném proudu. Již nyní můžeme 
prozradit, že se návštěvníci mohou těšit 
na koncert žáků ZUŠ Hradec nad Moravicí, 
budou moci nahlédnout do historie kaple 
i obce prostřednictvím starých fotografií  
a dokumentů, pro děti a mládež přichystají 
skauti z oddílu z Domoradovic hlavolamy – 
maxi modely.

Noc kostelů zavítá také do města Hradce. 
Ve farním chrámu sv. Petra a Pavla bude 
otevřena vysoká věž, ukrývající trojici zvonů 
a skýtající krásný výhled na město, zámek 
i okolní přírodu, a přístupný bude i interiér 
kostela, kde budou mít zájemci možnost po-
slechnout si výklad k jeho výzdobě a historii. 
K prohlídce bude zpřístupněna také zámec-
ká kaple v Bílém zámku.

Všechny památky i akce v jejich prostorách 
budou přístupné zdarma. Podrobný pro-
gram Noci kostelů 2015 v hradecké farnos-
ti včetně časového harmonogramu bude 
zveřejněn na plakátech a také na webových 
stránkách www.nockostelu.cz, kde rovněž 
najdete další informace k celé akci. 

Martin Sosna

VÝZVA K POSKYTNUTÍ 
historických dokumentů
V rámci Noci kostelů plánujeme uskuteč-
nit v kapli sv.  Máří Magdalény výstavu 
nejrůznějších dokumentů, které se vážou 
k výročí 100 let od vysvěcení kaple v Bo-
hučovicích. Vyzýváme spoluobčany, aby 
se podělili o zajímavou fotografii, pohled, 
noviny nebo podobný materiál související 
s místem a tématem „Kaple Bohučovice“. 
Mohou to být i časově mladší dokumen-
ty. Dokumenty se naskenují, vytisknou  
a následně vystaví v rámci programu Noci 
kostelů v kapli v Bohučovicích v pátek 
29. května. Originály zůstanou u vlastníků. 

Děkujeme!
Martin Sosna

Kontaktní osoba: Marek Štencel, 
Bohučovice, tel.: 731 534 951, 
e-mail: stencel.marek@gmail.com

BŘEZNOVÁ OSLAVA MDŽ 
I „MĚSÍCE KNIHY“
V pátek 6. března jsme si v kulturním domě 
v Jakubčovicích již tradičně připomněly Me-
zinárodní den žen. Příjemné posezení jsme 
spojily s  tématem „březen – měsíc knihy“. 
V  rámci programu pro nás knihovnice paní 
Zdeňka Hyklová připravila besedu, která 
nám přiblížila život a dílo naší krajanky – 
malířky, grafičky, ilustrátorky, spisovatelky, 
sběratelky lidových písní a slezského folkló-
ru Heleny Salichové. Paní knihovnici za krás-
nou přednášku děkujeme, stejně jako všem 
ženám za jejich účast. 

Marie Žídková, Klub žen Jakubčovice

Město Hradec nad Moravicí spolu s autorkou si Vás dovoluje pozvat  
na slavnostní zahájení výstavy obrazů a soch ostravské výtvarnice 

ZUZANY KULHÁNKOVÉ
čtvrtek 9. dubna 2015, v 17 h., výstavní prostory města, Zámecká 313.
V programu vernisáže vystoupí žáci ZUŠ Hradec nad Moravicí.

Zuzana Kulhánková (nar. 1989) vystudova-
la Ostravskou univerzitu, Katedru výtvar-
né výchovy, kterou dokončila v roce 2013. 
Svůj umělecký zájem směřuje především  
k abstraktní malbě a sochařství. Poznáva-
cím znakem její tvorby je užití originálních 
a nestandardních technik, materiálů a spe-
cifického barevného spektra. Díla zaujímají 
plastičností a strukturovaností a vyznačují 
se pozitivním, uklidňujícím dojmem. Samo-
zřejmostí je originalita, kvalita zpracování, 
preciznost, čistota tvaru a nadčasovost. 
Všechny tyto rysy předurčují práce Zuzany 
Kulhánkové pro zasazení do stylových inte-
riérů. Inspirací pro tvorbu této mladé autor-
ky jsou témata ze života – společnost, mezi-
lidské vztahy, kontakt, komunikace, příroda  
i kultura, které elegantní formou znázor-
ňuje ve svých dílech. Výstava potrvá do  
31. května 2015. Otevřeno: sobota, neděle 
a svátky od 10 do 16 hodin.
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NÁVšTĚVA MINISTRYNĚ 

KARLY šLECHTOVÉ
Ve dnech 7. a 8. února 2015 navštívila naše město, na základě pozvání 
starosty pana Josefa Víchy, ministryně pro místní rozvoj paní Karla 
šlechtová. Spolu s  ní přijaly pozvání také náměstkyně ministryně 
paní Olga Letáčková a ředitelka odboru kabinetu ministryně paní 
Jana Malíková. U příležitosti návštěvy přijala paní ministryně zá-
štitu nad Plesem města Hradec nad Moravicí, který spolu s dalšími 
hosty slavnostně zahájila. V rámci doprovodného programu zhlédla 
expozice Státního zámku Hradec nad Moravicí za doprovodu a vý-
kladu kastelána pana Radomíra Přibyly. 

Prohlídku zámeckých interiérů zakončila paní ministryně zápisem 
do pamětní knihy, ve kterém ocenila veškeré úsilí kastelána Státního 
zámku Hradec nad Moravicí v oblasti renovace zámku a popřála mu 
elán a energii do další práce. 

PLES MĚSTA 
se vydařil
V  sobotu 7.  února 2015  se  v  zámeckých 
prostorách uskutečnil v pořadí již dvanáctý 
Ples města Hradec nad  Moravicí. Plesu se 
zúčastnilo více než 350 hostů, kteří zapl-
nili zámeckou restauraci i Velkou dvoranu. 
Program otevřel slavnostní polonézou ta-
neční soubor Hradecký kmínek, poté ples 
společně zahájili starosta města pan Josef 
Vícha, ministryně pro  místní rozvoj paní 
Karla šlechtová, předseda představen-

stva společnosti BRANO GROUP pan Pavel 
Juříček a kastelán Státního zámku Hradec 
nad Moravicí pan Radomír Přibyla. Veče-
rem v  zámecké restauraci provázela sku-
pina RK Band, ve  Velké dvoraně skupina 
Alex Band, připravena byla ukázka latin-
sko-amerických tanců v  podání tanečních 
mistrů Veroniky Jordánovové a Přemys-
la Hladíka, vystoupení Elton John revival 
band a půlnoční losování tomboly.

Město Hradec nad  Moravicí tímto dě-
kuje Správě státního zámku Hradec 
nad  Moravicí a  provozovatelům Restau-

race Červený zámek za umožnění konání 
plesu v  krásných historických prostorách 
zámku, a paní Věře Magurové za  repre-
zentativní květinovou výzdobu. 

Děkujeme všem partnerům a sponzorům 
plesu za jejich podporu, která nepochybně 
přispěla k příjemné atmosféře celého ve-
čera. Děkujeme také všem návštěvníkům 
a  milým hostům za  jejich účast. Věříme, 
že se Vám na plese líbilo, že jste zde strávili 
příjemný večer a budeme se těšit na setká-
ní s Vámi opět v příštím roce. 

KINO V ZÁŘÍ OZÁŘÍ NOVÁ PROMÍTACÍ TECHNOLOgIE 
a filmové novinky uvede stejně hbitě jako Cinestar
Kino Hradec nad Moravicí projde o letních prázdninách další etapou 
rekonstrukce a tím i dalším zvýšením jeho konkurenceschopnosti 
a komfortu poskytovaných služeb. Poslední rozsáhlá rekonstrukce 
promítací kabiny proběhla v roce 1976. Téměř 40 let staré stroje se 
zachovaly v relativně funkčním stavu především díky péči a pečlivos-
ti zdejšího promítače Rudolfa Štěpána, který v kině slouží 66. rokem. 
V roce 2012 jsme instalovali prostorové ozvučení a HD projektor pro 
překlenutí období získávání podpory radních a zastupitelů pro in-
vestici řádově vyšší – do profesionální formy projekční technologie, 
kterou disponují multikina a větší okresní kina (norma DCI). Jsme ne-
smírně rádi, že záměr dokončení rekonstrukce kina (a tím i jeho zá-
chranu) podpořili všichni přítomní zastupitelé, bez ohledu na jejich 
politickou příslušnost, pozici či opozici. 

K jednoznačné shodě na záchraně kina zřejmě přispěla nezkreslená 
data návštěvnosti a tržeb podobně velkých kin, která již technologii 
pořídila, a také poslední šance získání až 50% vratky ceny investi-
ce z rozpočtu Státního fondu kinematografie ČR. Poděkování patří 
všem zastupitelům a především nepřebernému počtu lidí z  jiných 
kin, kteří bez nároku na honorář připravili důležitá data a sepsali své 
zkušenosti s provozy svých kin pro jednání kulturní komise, z jejíhož 
výstupu a zpracovaných dat zastupitelé a radní rovněž vycházeli. 
Nutno dodat, že bez jednoznačné podpory a rychlého pochopení 
vážnosti situace starostou města (a podpoření záměru radou města) 
by lidem s kinem spojeným chyběl nutný entuziasmus při boji o jeho 
zachování. 

Foto: Jiří Hajduk

Foto: Jiří Hajduk
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Opavské Další břehy 
zakotví na Hradci a představí

 Iggyho Popa a Toma Waitse ve filmech 

KAFE A CIgÁRA 
A MRTVÝ MUŽ

Je to zřejmě poprvé, co opavský multižán-
rový festival Další břehy a v září také Bezru-
čova Opava realizují část svého kulturního 
programu mimo Opavu, a to v kině Hradec 
nad Moravicí. Ve čtvrtek 9. dubna v 18.15 
se zastavte na projekci krátkého filmu Kafe  
a cigára a dvouhodinové celovečerní spi-
rituální putování se smolařem Williamem 
Blakem (Johnnym Deppem) a Indiánem 
jménem Nikdo.  

Akci pořádá multižánrový festival Dal-
ší břehy ve spolupráci s Opavským fil-
movým klubem. Součástí projekce je  
i odborný úvod členů FK Opava. Hradečtí 
film mohli vidět již na Vánoce, tato doba 
však ne všem vyhovovala. Máte tak ještě 
jednu příležitost rozloučit se s klasickými 
filmovými projektory z roku 1976. Promítat 
se bude původní filmová kopie z r. 1995,  
v originálním znění s českými titulky.

Více informací o letošních Dalších březích 
na téma “Dar smrti, dar života”, naleznete 
na www.opava-city.cz/cs/dalsi-brehy

Vstupné 40 Kč na místě, bez předprodeje  
a bez zasedacího pořádku.

Richard Vacula

gARFIELDŮV FESTIVAL HUMORU 
Oblíbený kocour opět v akci. Světový fes-
tival se blíží a Garfield nebojuje jen o pr-
venství v této talentované soutěži, ale také  
o srdce své milované partnerky Arlene.  
(79 minut)
Středa 8. 4., 16.30 hodin

MRTVÝ MUŽ 
FILMOVÝ KLUB OPAVA
Johnny Depp v kultovní klasice existenciál-
ního westernu. Bonus: Kafe a cigára. 
Čtvrtek 9. 4., 18.15 hodin

CHLAPECTVÍ
Během dvanácti let, kdy se snímek natá-
čel, vznikla nevídaně živá freska o tom,  
jak z šestiletého dítěte vyroste osmnáctile-
tý muž. (163 minut)
Středa 15. 4., 19 hodin

šKATULÁCI
V Sýrečkově není radno vycházet po se-
tmění. Z podzemních doupat vylézají po-
divní tvorové zvaní Škatuláci, kteří kradou 
vše, co jim přijde do rukou. (97 minut)
Středa 22. 4., 16.30 hodin

DRÁKULA: NEZNÁMÁ LEgENDA
Nebál se postavit obrovské přesile, oběto-
val se, aby ochránil svou rodinu a svůj lid. 
Stal se legendou. (92 minut)
Středa 29. 4., 19 hodin

ANDĚLÉ VšEDNÍHO DNE
Podle románu Michala Viewegha natoči-
la režisérka Alice Nellis originální příběh,  
v němž pomyslné andělské perutě nosí Ma-
rián Labuda, Vojtěch Dyk, Eliška Křenková  
a Vladimír Javorský. (97 minut)
Středa 6. 5., 19 hodin

FOTOgRAF
Film režisérky Ireny Pavláskové je volně in-
spirován životními osudy světoznámého 
českého fotografa Jana Saudka.
Středa 13. 5., 19 hodin

CESTA VEN
Drama Petra Václava Cesta ven ovládlo 
ČESKÉHO LVA. Snímek získal sošku hned  
v sedmi kategoriích včetně té nejpres-
tižnější za nejlepší film. Je to příběh sil-
né mladé matky, která se odmítá smířit  
s nepříznivou společenskou situací a sna-
ží se vybojovat lepší život pro svou dceru. 
Vstupné je mimořádně pouze 20 Kč.
Středa 20. 5., 19 hodin

PÍSEŇ MOŘE
Kouzelný příběh o poslední z tuleních víl, 
která jako jediná může zachránit pohádko-
vé bytosti zakleté v kámen.
Středa 27. 5., 16.30 hodin

Kino Hradec nad Moravicí, Podolská 156, 
tel.: 725 666 073 – Pavla Orlíková.
Jednotná cena za představení je 40 Kč 
(kromě 20. 5. 2015). Změna programu 
vyhrazena. 

PROgRAM KINA

CO VšE SE ZMĚNÍ  
pro návštěvníky kina
Od září bude kino pravidelně promítat premiéry filmů v  pátek  
a sobotu. Filmy můžeme nasadit přímo v den premiéry, tedy v den, 
kdy se objeví v Cinestar Opava. Tím, že film je dodáván digitálně, 
multikina již neblokují filmové kopie a můžeme po mnoha letech 
vrátit projekce na víkendové dny (kdy statisticky v celé republice 
chodí lidé do kin nejvíce). 

V pátek a sobotu mohou dorazit také mimohradečtí, spojit návště-
vu kina s procházkou v parku a to bez stresu, že musí jít brzy spát  
a druhý den vstávat do práce. 

SPÁDOVÁ OBLAST
Ne všem vyhovuje komerční styl multikin (drahé vstupné a občerst-
vení, malé sály, hlasitá projekce). Pokud se podíváme do okolí, kolik 
kin bylo zavřeno, tedy odkud všude můžeme lákat návštěvníky, zjis-
tíme, že divácký potenciál je vysoký. Nejbližší digitalizované původní 
kino je v Bílovci, pak až v Krnově nebo v Ostravě. Popularita multikin 
klesá úměrně tomu, jak se starým kinům daří dorovnávat komfort 
prostředí i projekce. Na příjemné prostředí rekonstruovaného sálu  
a premiéry za nižší vstupné než v multikinech můžeme lákat celé Vít-
kovsko. Tamní krásné kino s dvoupatrovým hledištěm je zavřené již 
druhým rokem. Již delší dobu nepromítá také Melč, k premiérám se 
nedostane ani Budišov. Ještě zajímavější je pro nás Opava. Její kino 
Mír je natolik naddimenzováno (sál s 500 místy se těžko plní i v Praze) 

a jeho plátno natolik veliké, že jeho digitalizace by byla natolik drahá, 
že ji zřejmě nikdo nikdy nezafinancuje. I opavská rodina s dětmi si 
velmi rychle spočítá, zda není levnější udělat si výlet do hradecké-
ho kina. Opavané, kterým komerční prostředí multikina nevyhovuje, 
mohou zajet do Krnova nebo nově k nám. 

OPAVSKÝ FILMOVÝ KLUB 
se přesouvá do hradeckého kina
Představitelé Opavského filmového klubu nemají kde odpromítat 
nové ceněné zahraniční filmy (snaha o kooperaci se Cinestar Opa-
va dopadla neúspěšně a kino Mír neinvestovalo do nové profesio-
nální digitální technologie). Proto na sklonku roku 2014 proběhla 
společná exkurse vedoucího kultury města Opavy Petra Rotrekla  
a členů FK Opava do našeho kina. Byli nově zrekonstruovaným sálem  
a dobovou atmosférou kina natolik nadšeni, že se zavázali, že pokud 
skutečně do září nainstalujeme novou technologii, přesunou Opav-
ský filmový klub k nám. Na úhradu licencí a pronájem sálu získali 
grant města Opavy. Projekce filmového klubu budou pochopitelně 
přístupny všem. Samotný Hradec a přilehlé obce není natolik veliký, 
abychom si mohli dovolit platit licence klubových titulů. Koopera-
ce s opavskými filmovými fanoušky je tak výhodná především pro 
nás – rozšíříme portfolio promítaných filmů a tím získáme také více 
bodů při posuzování kvality kina v rozhodování o grantu Fondu ki-
nematografie. 

Richard Vacula ml., předseda kulturní komise
Pavla Orlíková, vedoucí kina, 

člen kulturní komise
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VYUŽITÍ FILMOVÉ 
SBÍRKY o. s. Postřeh
Richard Vacula ml. pracuje od roku 2011 
jako správce AV sbírek filmového studia Ba-
rrandov. Díky tomu, že byl ve správný čas 
na správném místě, uchránil před skartací 
a do útrob hradeckého kina a prostor hra-
deckého zámku uschoval filmové kopie na 
původním 16mm a 35mm pásu. V podstatě 
okamžitě můžeme vybírat z  2000 starších 
filmových titulů. Projekce nových filmů 
(u kterých nejnižší možné vstupné určuje 
distributor) můžeme doplňovat promítá-
ním starších titulů (kde si cenu vstupného 
určujeme sami). Proto zůstává zachována 
i klasická projekce, která bude sloužit pro 

doplňkový program, tedy občasná nedělní 
promítání pohádkových pásem pro děti (za 
20 Kč) a mimořádné sváteční projekce. Náš 
archiv obsahuje na filmovém pásu i takové 
tituly, jako jsou Vratné lahve, Mikulášovy 
patálie či Amélii z  Montmartru. I tím, že 
hradecké kino bude stále schopno promí-
tat analogově, bude výjimečné. V rámci re-
konstrukce promítací kabiny bude instalo-
ván nový 35mm filmový projektor Meopta 
MEO5XB3 včetně systému DOLBY. Původní 
prototypové a značně poruchové projekto-
ry zřejmě poputují do podnikového muzea 
Meopty Přerov.

Samotná rekonstrukce promítací kabiny  
a natrasování dalších zvukových tras pro-
běhne o letních prázdninách, kdy bude kino 

uzavřeno (sál a jeviště zůstávají pro místní 
spolky a přednášky k dispozici). Komu bude 
po promítání smutno, může navštívit na 
konci července IV. Zámeckou filmovou noc, 
či promítání na Bílou věž na konci srpna 
v rámci Hradozámecké noci 2015. 

Těšíme se na Vaši návštěvu a děkujeme 
všem za podporu zachování nejstaršího 
biografu v kraji. I další generace, děti zdej-
ších a blízkých škol a školek budou moci na-
vštěvovat své místní kino a neplatit drahé 
hromadné vstupné, jako to nyní mají děti 
škol opavských. 

Richard Vacula ml., předseda kulturní komise
Pavla Orlíková, vedoucí kina, 

člen kulturní komise

REVITALIZACE ZÁMECKÉHO PARKU
Zámecký areál Hradec nad Moravicí prochází v  letošním roce 
rozsáhlou revitalizací. Pozemek zámeckého parku, včetně úse-
ku hradební zdi s věžovou bránou, je součástí nemovité Národ-
ní kulturní památky, která byla vyhlášena nařízením vlády ČR  
č. 132/2001 Sb., ze dne 28. 3. 2001.
Revitalizace, na kterou jsme usilovali o dotaci více než pět let, je fi-
nancována z  Operačního programu životního prostředí. Autorem 
projektové dokumentace je autorizovaný krajinář Ing. Lubomír Rych-
tár, realizaci provádí firma Zahrada Olomouc. Práce budou ukončeny 
v květnu letošního roku a vyžádají si náklady cca 3,5 miliónu Kč.
V terénu byly vybrány dřeviny, které představují riziko pro bezpeč-
nost návštěvníků parku, a ty byly rozděleny do dvou skupin: stromy 
určené k asanaci a stromy určené k ošetření. Při asanačních pěsteb-
ních opatřeních a následných výsadbách je zohledněna kompozice 
zámeckého parku. Snahou je navrátit park do stavu z první poloviny 
19. století. Při obnově jsou v maximální možné míře ošetřovány stá-
vající dřeviny. Pouze v krajním případě ohrožení zdraví osob a zvířat, 
popř. nebezpečí škod na majetku, budou dřeviny vykáceny a nahra-
zeny novou výsadbou. V navržených opatřeních je rovněž myšleno 
na náhradní výsadbu, obnovu pnoucích rostlin, renovaci lučních 
ploch a trávníků. 
Asanační zásahy a kácení jsou členěny do dvou základních částí, kte-
ré spolu navzájem souvisí.
První část představuje „inventarizaci dřevin“ v prostoru Červený zá-
mek – Bílý zámek, a u vytypovaných dřevin v lokalitě Bílý zámek – 
Bezručova vyhlídka. V těchto místech jsou navrženy zdravotní řezy 
malého, středního i velkého rozsahu, a vykáceny budou listnaté 
stromy ve ztížených podmínkách a jehličnaté stromy v běžných pod-
mínkách.
Druhá část vychází z  „inventarizace dřevin“ a představuje projekt 
asanačních zásahů a pěstebních opatření v zájmových lokalitách zá-
meckého parku. V prostoru parku jsou navrženy zdravotní a bezpeč-
nostní řezy malého, středního i velkého rozsahu, a vykácena bude 
část listnatých stromů v běžných podmínkách a velká část ve ztíže-
ných podmínkách a prudkých svazích. 

Nová výsadba nahradí stávající generaci stromů a umožní tak zacho-
vání jedinečného díla pro budoucí generace. Výsadba je navržena 
v  místě stávajících stromů, které jsou určeny k  asanaci, popřípadě 
v místě, kde se dle historického kompozičního rozboru stromy vy-
skytovaly, ale po jejich výpadku z kompozice již nebyly nahrazeny. 
V prostoru mezi Červeným zámkem a Bílým zámkem, tedy v prosto-
ru intenzivně využívaném a vnímaném návštěvníky zámku, bude 
provedena výsadba vzrostlých stromů - javoru babyky, javoru klenu, 
habru obecného, javoru mléče, lípy velkolisté a jedlovce kanadské-
ho. Intenzivnější výsadba listnatých stromů a jehličnatých stromů 
bude probíhat především v lokalitách Beethovenovo návrší – Návrší 
s obeliskem a Návrší s obeliskem – Bezručova vyhlídka.

Po odstranění současných dřevinných nárostů a následně nežádou-
cích bylin pomocí rozrušení půdy bude provedena rekonstrukce 
lučních ploch v lokalitách pod Lisztovou vyhlídkou a pod Bezručo-
vou vyhlídkou. V prostoru mezi Červenou bránou a Bílým zámkem 
bude provedena rekonstrukce reprezentačního trávníku, z důvodu 
jeho poškození plánovanými asanačními a pěstebními opatřeními  
a následnými výsadbovými pracemi. Do připravené půdy bude vy-
set nový trávník.

Jsem pevně přesvědčen, že tuto revitalizaci pochopí a ocení neje-
nom naše, ale i příští generace a doufám, že v budoucnu nedopustí 
celkovou degeneraci zámeckého areálu, kterou jsme měli možnost 
poznat v 80. letech minulého století.

Ing. Radomír Přibyla, kastelán zámku

Foto: Jiří Hajduk, leden 2015 před revitalizací a březen 2015 po revitalizaci.
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Hurá... tvoříme podle knih! Výstava Karly 
Karleové, prostory městské knihovny, potrvá 
do 30. 4., pořádá MK Hradec nad Moravicí

Světlo, výstava výtvarného oboru ZUŠ, 
prostory městské knihovny, potrvá do 
31. 5., pořádá MK Hradec nad Moravicí

4. 4. Bezručova Moravice, 55. ročník 
dálkového pochodu, start a cíl v budově 
MěÚ Hradec nad Moravicí, 6 hod., pořádá 
KČT VHT Opava 

9. 4. Obrazy a plastiky, vernisáž výsta-
vy Zuzany Kulhánkové, výstavní prostory 
města, Zámecká 313, 17 hod., potrvá do 
31. 5., pořádá město Hradec nad Moravicí

9. 4. Kolotoč strachu, beseda o knize 
Jana Vavříka, prostory městské knihovny 
– klub Sluníčko, 17 hod., pořádá MK 
Hradec nad Moravicí 

10. 4. Koncert populárních melodií, 
„divoká jízda“ všech hudebních formací 
ZUŠ, Velká dvorana Červeného zámku,  
17 hod., pořádá ZUŠ Hradec nad Moravicí

11. 4. Otevírání jara a turistické 
sezóny, celodenní turistická a rodinná 
akce (více na str. 1) 

11.–12. 4., Otevírání Moravice, sjezd 
řeky Moravice, pořádá vodácký klub 
Kaskády

19. 4. Popelka, pohádkové představení 
v podání hradeckého Ochotnického  
souboru Na Podolí, kinosál Národního 
domu Hradec nad Moravicí, 16 hod., 
pořádá město Hradec nad Moravicí

19. 4. Turistická vycházka s KČT,  
12 km, kontakt na pořadatele 
553 783 255 nebo 553 783 569, pořádá 
KČT TJ Hradec nad Moravicí

23. 4. Výtvarná dílnička, výroba 
lampiónů, prostory městské knihovny  
– klub Sluníčko, 16–18 hod., pořádá MK 
Hradec nad Moravicí a Agentura Tomino

24. 4. Oslavy osvobození města, 
pietní akty položení kytic, lampiónový 
průvod a ohňostroj (více na str. 6)

2.–3. 5. Jezdecké závody, Jezdecký 
klub Hradec nad Moravicí, Žižkova ul.

3. 5. Turistická vycházka s KČT, 16 km, 
kontakt na pořadatele: 553 783 255 nebo 
553 783 569, pořádá KČT TJ Hradec nad 
Moravicí

7. 5. Slavnostní koncert učitelů ZUŠ  
a výtvarná výstava učitelů ZUŠ celého Opav-
ska, zahrada ZUŠ, (v případě nepříznivého 
počasí ve vnitřních prostorách),  
17 hod., pořádá ZUŠ Hradec nad Moravicí

9. 5. Oslava dne matek, kulturní dům 
Jakubčovice, kulturní program, 15 hod., 
pořádá Klub žen Jakubčovice

14. 5. Příběhy hudebních úspěchů, 
představí se nejlepší žáci ZUŠ ocenění 
v soutěžích, Velká dvorana Červeného 
zámku, 17 hod., pořádá ZUŠ Hradec nad 
Moravicí

17. 5. Turistická vycházka s KČT,  
10 km, pamětní kameny Lichnovských, 
kontakt na pořadatele 553 783 255 nebo 
553 783 569, pořádá KČT TJ Hradec nad 
Moravicí

21.5. Výtvarná dílnička, tvoříme ze 
samotvrdnoucí hmoty, prostory městské 

knihovny – klub Sluníčko, 16–18 hod., pořádá 
MK Hradec nad Moravicí a Agentura Tomino

23.–24. 5. Májová Moravice, sjezd řeky 
Moravice, pořádá vodácký klub Kaskády

24. 5. Černobílé štěstí, pohádkové 
představení v podání Ochotnického sou-
boru Odřivous Bílovec, kinosál Národního 
domu Hradec nad Moravicí, 16 hod., 
pořádá město Hradec nad Moravicí

29. 5. Noc kostelů (více na str. 7)

30. 5. Dětský den, areál Jezdeckého 
klubu Hradec nad Moravicí, celodenní 
program, pořádá město Hradec nad 
Moravicí

31. 5. Turistická vycházka s KČT,  
18 km, kontakt na pořadatele 
553 783 255 nebo 553 783 569, pořádá 
KČT TJ Hradec nad Moravicí

Příspěvky do rubriky Kalendář akcí ode-
vzdávejte prosím v informačním centru. 
Aktualizaci a bližší informace k akcím 
najdete na www.ichradec.cz nebo 
www.muhradec.cz.

KALENDÁŘ AKCÍ

REKONSTRUKCE 
ČERVENÉHO ZÁMKU
Od roku 1979 byla výhradní prioritou památ-
kové obnovy generální rekonstrukce Bílého 
zámku, na kterou po dobu téměř čtyřiceti 
let směřovaly veškeré finanční prostředky, 
a která byla v  minulém roce úspěšně do-
končena. V následujících letech se budeme 
soustředit na rekonstrukci a památkovou 
obnovu Červeného zámku, který tvoří sa-
mostatný, mimořádně atraktivní architek-
tonický celek, inspirovaný režnými hrady 
německého středověku. Hlavním důvodem 
je především havarijní stav některých kon-
strukcí a veškerých vnitřních instalací. Asi 
nejpalčivějším problémem je zatékání do 
prostorů „spodních koníren“, které narušuje 

klenby a obvodové zdi na západní straně. 
Dalším závažným problémem je špatný stav 
střechy a střešní krytiny včetně klempíř-
ských prvků, za horizontem životnosti jsou 
rovněž všechny vnitřní rozvody. Veškeré sta-
vební práce budou vycházet ze stávajícího 
konstrukčního, tvarového a materiálového 
řešení. V letošním roce se zaměřujeme na re-
alizaci projektové dokumentace, na kterou 
jsme získali finanční prostředky z programu 
SMVS Ministerstva kultury ve výši 2,5 mil. Kč. 
V  případě získání přislíbené dotace z  pro-
středků SMVS Ministerstva kultury předpo-
kládáme zahájení samotné rekonstrukce 
v  roce 2016. Bližší informace najdete také 
v dalších vydáních Hradeckých novin.

Ing. Radomír Přibyla, kastelán zámku

ZAHRAJTE SI gEOFUN, 
hru, co svět ještě neviděl! 
Jaro se hlásí o slovo a s hezkým počasím vás zveme 
k  netradiční zábavě. Připojili jsme se k  městům, ve 
kterých lze hrát mobilní aplikaci Geofun. Pro soutěžící 
jsou připraveny tři „Geosrandy“. První začíná u Bílého 
zámku a inspiruje se pohnutým životem Felixe Lichnovského. Druhá, pojmenovaná Hra-
decká depeše, začíná v blízkosti pivovarských sklepů a třetí má název Na Hanuši! Jejím 
průvodcem je Petr Bezruč, který vás provede malebnou přírodou a postará se i o zábavu, 
zatímco budete procházet místní naučnou stezkou. Nevýhodou této hry je, že se fakt 
nedá hrát doma z gauče. Prostě musíte jít ven, do přírody. Ten chytrý telefon totiž podle 
GPS pozná, jestli stojíte přesně na těch místech, kam vás hra posílá. A pokud ne, tak se 
prostě nespustí a nespustí. 

Takže hajdy ze židlí, z křesílek, z postelí, odložte počítač, televizi a vyrazte hrát geofun, 
hru, co svět neviděl! Více informací o hře najdete na webu www.geofun.cz.

Lenka Hanáková

Pro letošní sezónu jsme aktualizovali 
našeho mobilního průvodce, 

kterého pro informační centrum vytvořila 
společnost LWi. V současnosti je dostupná 

verze pro Android a obyčejné telefony 
(s podporou Javy). 

Aplikace obsahuje interaktivní mapu, 
informace o památkách ve městě, seznam 

restaurací a ubytovacích zařízení a kalendář 
kulturních akcí ve městě. 

Nová verze tohoto průvodce se oproti 
minulé liší hlavně více možnostmi v obsahu, 

okamžitou aktualizací - lze vyhledávat 
novinky, zajímavosti z města, akce, atd., 

usnadňuje navigaci a má vestavěnou 
podporu pro QR kódy. Aplikace bude rychlejší 

a uživatelé zajisté také uvítají nový vzhled.
Lenka Hanáková
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V DOMORADOVICÍCH 
se večeřelo na kuříně
Již tradičně jsme se v neděli před Popeleční 
středou, letos 15. února 2015, sešli v Domo-
radovicích na vodění medvěda, se kterým 
jsme v nejrůznějších maskách obešli celou 
vesnici a ukončili taneční sezónu. Vedle poli-
cajta, který vodil medvěda od domu k domu, 
aby si s ním mohli zatančit obyvatelé vesni-
ce, zde tancovali také malý vodník, opič-
ka, řezník s jitrničkami, nevěsta, princezna  
a spousta dalších bohatě nazdobených ma-
sek, do kterých byly přestrojeny hlavně děti 
sympatizující s 2. skautským oddílem Do-
moradovice, a díky kterým se i letošní maso-
pust náramně vydařil. Průvod jsme zakončili 
na kuříně, kde jsme povečeřeli smaženinu  
z obdržených vajec. V teple této skautské zá-
kladny také následně proběhlo vyhodnoce-
ní a ocenění nejlepších masek tohoto roku. 
Díky všem zúčastněným a všem, kteří nám 
otevřeli dveře a podarovali nás. 

Jan Vícha – Zaf, 
2. skautský oddíl Domoradovice

JAKUBČOVšTÍ zakončili průvod v kulturním domě
Tradice vodění medvěda a  s  tím  spojený 
průvod masek připadl letos v  Jakubčovi-
cích na neděli 15. února 2015. Místní dob-
rovolní hasiči tuto tradiční akci v obci pořá-

dají už řadu let. U kulturního domu panoval 
od  pravého poledne čilý ruch. Hemžilo 
se  to tady roztodivnými maskami, nechy-
běli např. medvědi, farář, koně, sněhuláci či 

duchové. Ve 13 hodin se dal průvod za do-
provodu Dechové hudby Slatina do  po-
hybu. Masky v  průvodu neměly zrovna 
lehkou práci, protože obejít asi 160 stavení 
není jednoduchý úkol, ale téměř v každém 
domě byly bohatě odměněny – věnečky, 
vdolky, chlebíčky a něčím ostřejším na za-
hřátí. Rovněž kasička nezůstala prázdná 
a darované finanční příspěvky budou dob-
ře využity. Rej masek tak opět přinesl po-
hodu, veselí a dobrou náladu do obce. Ma-
sopustní průvod byl zakončen v  18  hodin 
ve zdejším kulturním domě. 

Děkujeme všem, kteří se do masopustního 
veselí zapojili – tedy jak dovádějícím maš-
karám, tak i  hospodyňkám a  hospodářům 
za otevřené dveře a přípravu pohoštění.

Libor Kuděla, za SDH Jakubčovice

TRADICE 
VODĚNÍ MEDVĚDA 
POKRAČUJE
Během víkendu 14. a 15. února 2015 se v ob-
cích Kajlovec, Jakubčovice a Domoradovi-
ce uskutečnila tradiční oslava masopustu 
vodění medvěda, která přinesla veselí do 
mnoha zdejších domácností. O zachová-
ní této lidové tradice se v  obcích Kajlovec  
a Jakubčovice starají místní Sbory dobro-
volných hasičů, v Domoradovicích ji udržuje 
skautský oddíl. 

O průběhu nám napsali sami pořadatelé  
a věřte, že veselo bylo všude. 

Foto: Jiří Hajduk
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V KAJLOVCI pochovali basu
Tradice vodění medvěda a s  ní spojený průvod masek připadl letos v  Kajlovci na sobotu  
14. února. Místní sbor dobrovolných hasičů tuto tradici v obci pořádá už mnoho let. U ha-
sičské zbrojnice se od deváté hodiny scházely masky. Tradičně hlavní maskou byl medvěd, 
dále nejrůznější pohádkové bytosti a nechyběl například ani prodejce zmrzliny. V deset ho-
din byl zahájen průvod masek, který za doprovodu hudby obcházel dům po domu celou 
vesnici. V každém domě byly masky odměněny štědrým občerstvením, nechybělo ani něco 
ostřejšího na zahřátí a dodání energie na cestu. Masopustní průvod vesnicí byl zakončen  
v  17 hodin ve zdejší hasičské klubovně. Večer následovala taneční zábava s  pochováním 
basy. Tuto akci doprovázela živá hudba. Před půlnocí proběhlo tradiční pochování basy za 
účasti faráře, kostelníka, nositele kříže, medvěda, plaček a zpěvaček. Této tradice se zúčastni-
lo také šest urostlých hasičů, kteří nesli basu k zaslouženému odpočinku, a zapojilo se rovněž 
obecenstvo, které se účastnilo večerní zábavy. Po této scénce následovalo losování bohaté 
tomboly a pokračování taneční zábavy. SDH Kajlovec děkuje všem, kteří se podíleli jak na 
dopoledním vodění medvěda, tak i na večerním pokračování této tradice. Rovněž srdečně 
děkujeme všem, kteří přispěli cenami do tomboly.

Jan Schulz, za SDH Kajlovec
Foto: Jiří Hajduk

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ šKOLA

Hvězdy se vrátily domů
V pátek 27. února 2015 jsme srdečně přivítali 
bývalé žáky a nynější studenty konzervatoří 
- Magdalénu Hrudovou, Evu Bradávko-
vou, Petru Fusovou, Jiřího šoltise a Marii 
Bradávkovou, které měla naše škola mož-
nost připravit na jejich úspěšné, navazující 
studium. Vystupující předvedli mimořádné 
výkony, které posluchači náležitě ocenili 
dlouhým potleskem, a celý koncert měl vy-
sokou uměleckou úroveň. Studentům škola 
přeje mnoho úspěchů v  jejich uměleckých 
aktivitách. 
Koncert s názvem „ Hvězdy se vrací domů“ 
byl již druhý v pořadí, kterým si škola připo-
mněla 20. výročí vzniku ZUš v Hradci nad 
Moravicí.
Závěrečné poděkování si zaslouží partneři 
koncertu: Národní památkový ústav - 
Správa státního zámku Hradec nad Mora-
vicí za možnost pořádání akcí v nádherných 
prostorách Červeného zámku, Zahradnic-
tví Poledne, které věnovalo účinkujícím 
krásné květiny, Milan Mainuš za fotografic-
ké ztvárnění koncertu a kameraman David 
Hutník za zpracování videozáznamu z kon-
certu.
Další informace o hlavním programu festiva-
lu a videozáznamy z koncertů naleznete na 
nových webových stránkách školy na adrese 
http://zus-hradec.cz/20-let-skoly/. 

Blahopřejeme žákům ZUš
Pro školní rok 2014/2015 vyhlásilo MŠMT 
soutěž ZUŠ pro sólový a komorní zpěv a pro 
dechové nástroje. V okresní pěvecké soutěži, 
která se uskutečnila 3. února 2015 v sále ZUŠ 
Václava Kálika v  Opavě, uspěli žáci ze třídy 
Olgy Kitouni Golhové. Jonáš Slovák získal 
1. místo s postupem do krajského kola, Ka-
teřina Lebedová 2. místo a gabriela Cho-
vancová si vyzpívala 1. místo s  postupem 
do krajského kola.
V prvním březnovém týdnu se konala okres-
ní kola soutěže ZUŠ ve hře na dechové ná-
stroje. Saxofonista Ondřej Ležák si vyhrál  
1. místo s postupem do krajského kola, totéž 
umístění získala i Alexandra Martínková 
hrající na zobcovou flétnu a poslední ze tří-
dy Romana Vaňka Kristýna šylerová získala 
ve hře na klarinet 2. místo.

Šest žáků ze třídy Magdalény Hrudové hrají-
cí na příčnou flétnu dosáhlo mimořádného 
úspěchu, neboť si všichni z  okresního kola 
přivezli 1. místa. Klára Wolfová, Ludmila 
Rosenbaumová, Jonáš Slovák a Anna 
Hrudová získali 1. místa i s postupem do 
krajského kola. Ondřej Mludek a Monika 
Halfarová se taktéž umístili na 1. místě.

Všem zúčastněným žákům i jejich učite-
lům srdečně gratulujeme a budeme jim 
držet pěsti i v kolech krajských! 

Marta Scholzová, ředitelka
Foto: Milan Mainuš

Poděkování
SDH Kajlovec děkuje sponzorům - 

OSH Hydraulika, Albreko s. r. o., 
MAS Opavsko 

a Hospoda U Mostu 
& Catering Branka u Opavy, 

za sponzorské dary 
na zakoupení přetlakového ventilu B75, 

který se používá k nastavení tlaku 
v hadicích a tím 

k zamezení vzniku zranění při výcviku 
a soutěžích mladých hasičů.

Jan Schulz, za SDH Kajlovec
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Městská knihovna vás srdečně zve na vý-
stavu žáků hradecké ZUŠ SVĚTLO. Výstava 
bude otevřena souběžně s otevírací dobou 
knihovny a potrvá do konce května. 
V dubnu pokračuje výstava Hurá, tvoříme 
podle knih, která představuje výrobky vy-
tvořené podle návodů z  knih a časopisů, 
které si můžete zapůjčit v  naší knihovně. 
Výstavu doprovázejí doplňkové aktivity 
jako soutěž Papír má právo žít nebo tvořivý 
koutek pro nejmenší děti. 
V  dubnu a květnu proběhnou výtvarné 
dílničky v  klubu Sluníčko pod vedením 
lektorů Agentury Tomino. Začínají vždy  
v  16 hodin a trvají do 18 hodin. Dne  
23. 4. 2015 se budou vyrábět lampióny, 

které můžete využít o den později v lampi-
ónovém průvodu u příležitosti oslav osvo-
bození města, a 21. 5. 2015 se budeme 
věnovat tvoření ze samotvrdnoucí hmoty. 
V dubnu dále připravujeme dopolední kni-
hovnické lekce pro žáky MŠ a ZŠ. Ty vyvr-
cholí v pondělí 27. 4. 2015 slavnostním pa-
sováním prvňáčků na čtenáře.
Vyjde rovněž druhé číslo Hradeckého kni-
háčka, čtvrtletníku pro všechny děti, které 
se rády baví. Tentokrát s jarní literární sou-
těží. Časopis si mohou všichni zájemci zdar-
ma vyzvednout v knihovně. 
Fotky z akcí v knihovně si můžete prohléd-
nout ve fotogalerii na našem webu.

Beseda o knize
Srdečně vás zveme na besedu o knize 

Kolotoč strachu autora Jana Vavříka. 
V krátkém kulturním programu vystoupí 

saxofonista Pavel Nálepa.
Klub Sluníčko, čtvrtek 9. 4. 2015 v 17 h.

Malá ochutnávka z knižních novinek
Připravili jsme pro vás malou ochutnávku 
z menu, které vám naše knihovna nabízí.

Galbraith, R.: Hedvábník
Moriarty, L.: Manželovo tajemství
Kyle, Ch.: Americký sniper
Nesbø, J.: Policie
Šebek, J.: Papežové moderního věku
Linková, Ch.: V údolí lišek
Picoultová, J.: Vypravěčka
Kuzněcov, S.: Motýlí kůže
King, S.: Pan Mercedes
Collins, J.: Zpověď divošky
Pawlovská, H.: Ulovila jsem ho v buši
Zusak, M.: Zlodějka knih

Knižní novinky pro vás připravujeme vždy 
k 15. dni v měsíci. Další informace o novin-
kách hledejte v  online katalogu, v  záložce 
Knižní novinky na webu knihovny nebo na 
nástěnkách knihovny. Dne 20. 4. 2015 pro-
běhne pravidelná cirkulace knih, kdy do 
všech obsluhovaných knihoven (Branka, 
Benkovice, Domoradovice, Jakubčovice, 
Kajlovec, Žimrovice a další) budou dodány 
soubory nových knih. 

Navštivte nás, určitě si vyberete!
Markéta Beyerová

INFORMUJE

ZA VÍNY KNÍŽAT LICHNOVSKÝCH 

na zámek Hradec
Jen stěží dnes uvěříme, že se u nás na „drsném severu“ pěstovala 
réva vinná, rostlina tak teplomilná. Přesto je tomu tak. A právě na 
tomto historickém faktu a existenci zámeckého vinného sklepa 
v Hradci nad Moravicí se Správa zámku ve spolupráci s Edukačním 
zámeckým centrem rozhodla v roce 2014 uspořádat první zážitkové 
večery spojené s degustací vín. V rámci programů byli účastníci se-
známeni formou přednášek se zajímavými historickými místy, udá-
lostmi a osobnostmi knížecí rodiny. Zároveň mohli účastníci večerů 
ochutnat vzorky vín z těch regionů Evropy, odkud si svá archivní vína 
svážel v minulosti na zámek Hradec i knížecí rod Lichnovských.

První zmínky o pěstování vinné révy na hradeckém panství pochází 
z 2. pol. 16. století. Réva byla vysazována na zasluněných západních 
svazích a na místě tzv. panských zahrad (od r. 1795 Kolonie). Teplé 
kamenité podloží i blízká přítomnost řeky vinné révě dokonce moh-
ly prospívat více než kdekoliv jinde ve střední Evropě. Odrůdová 
skladba i kvalita vín nám však zůstala dodnes utajena a můžeme  
o ní pouze spekulovat. Faktem však zůstává, že knížata Lichnovští, 
kteří hradecké panství zakoupili v roce 1778, měli k vínu kladný vztah 
v  tom nejlepším slova smyslu. Stejně tak tomu bylo i na panstvích  
v Odrách, Křižanovicích a v Chuchelné, která byla rovněž označena 
erbem rodu Lichnovských. Erbem, jehož dominantou byla vinná 
réva. Díky vinným rejstříkům, které jsou dodnes uloženy v Zemském 
archivu v Opavě, se účastníci večerů měli možnost podrobně sezná-

mit s informacemi o ročnících, odrůdách i o počtech lahví vín, které 
byly v zámeckém sklepu na Hradci uloženy. Byla zde uložena převáž-
ně vína francouzská, moselská, rýnská, ale také např. vína portská. 
Portská vína mají vysoký obsah alkoholu a dobré archivační vlast-
nosti. Vzhledem k faktu, že si nelze snad ani představit lepší prostor 
pro archivaci vín než temné, chladné a mírně vlhké zámecké skle-
pení, lze se právem domnívat, že si francouzská a portská vína po 
dobu několika desítek let zachovala dobrou kondici. Naše generace 
už si kvalitu těchto vín bohužel fyzicky neověří. Všechna vína (a to 
včetně i těch nejstarších lahví portského Superieur z r. 1818) se stala, 
trochu nedobrovolně, součástí „mírových oslav“ sovětských vojáků 
na přelomu dubna a května r. 1945, při osvobozování našeho města.
Vzhledem k faktu, že jednotliví členové rodu Lichnovských praktic-
ky procestovali celou Evropu a jejich sklep čítal desítky exkluzivních 
vín z mnoha evropských regionů, připravila pro Vás Správa zámku 
ve spolupráci s Edukačním centrem zámku a sommelierem Mgr. Ale-
xandrem Burdou z Ústavu lázeňství, gastronomie a turismu Slezské 
univerzity v Opavě cyklus zážitkových večerů „Za víny knížat Lich-
novských“. Tento cyklus pátečních zážitkových večerů se uskuteční 
v předem inzerovaných termínech na konci měsíců května, června, 
července a srpna r. 2015. V  letošním roce se zájemci budou moci 
s námi vydat za víny knížat Lichnovských do Francie, Itálie, Rakouska 
a Maďarska. Věříme, že mnozí z Vás čtenářů, využijí tuto příležitost 
k „ochutnávce dějin“, umocněnou géniem loci, kterým hradecký zá-
mek nepochybně disponuje. 

Autoři článku a průvodci zážitkovými večery:
Mgr. Alexandr Burda - Ústav lázeňství, gastronomie a turismu Slezské 

univerzity v Opavě, Mgr. Petr Havrlant – Národní památkový ústav, 
státní zámek Hradec nad Moravicí 

(Bližší informace na tel.: 724 793 758) 
Foto: Milan Mainuš
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 1 050 LET 
 KŘESťANSTVÍ 
 NA HRADCI (2. část)

V minulém čísle HN jsem se pokusil čás-
tečně vylíčit historii, vypovídající o dů-
ležitosti a významu Hradce v dějinách 
českého státu až do roku 1585, dokdy 
byl pod vlivem českých panovníků.  
A právě do jejího raného období spadá 
letopočet 965. 

Je jisté, že vlivem zvětšující se Velkomorav-
ské říše od vlády Bořivoje až po Přemyslov-
ce Boleslava I. přicházely křesťanské misie 
již koncem 9. století i do pohanského Slez-
ska. Je ale též velice pravděpodobná ústní 
zpráva, později zapsaná v latinsky psané 
farní kronice, obsahující pokud možno jas-
ný výklad toho, co se přihodilo kolem kos-
tela a farnosti hradecké, poprvé sestavený 
veledůstojným a ctihodným pánem Gre-
gorem Josefem Brandem, zdejším farářem 
od roku 1691 až do roku 1711 a později zno-
vu sepsané farářem Martinem Plachkým 
roku 1784 (rodákem z Melečka a hlavním 
iniciátorem rozšíření farního kostela do 
dnešní podoby). Tato kronika zvaná „Ma-
trica nova“ se uchovává na hradecké faře  
a v úvodní kapitole se v ní píše, že nemůže 
být pochyb, že v hradeckém panství bylo 
modloslužebnictví, když je známo, že se 
obětovalo modlám na českém a polském 
území. A dále se píše, cituji: „Do Čech pro-
nikla spásná víra dříve, do Polska později, 
až opravdu jejich kníže Mečislav přijal křest 
a vstoupil v manželství s Doubravkou, dce-
rou českého knížete Boleslava a zákonem 
stanovil, aby v Polsku byly všechny modly 
zbořeny a hozeny do ohně nebo do vody, 
což se stalo patrně roku 965.“ Působení 
křesťanské misie sv. Cyrila a Metoděje již  
v té době trvalo na Moravě a v Čechách víc 

jak 100 let (od roku 863), kdy společně s po-
selstvem Boleslavovy dcery kněžny Dob-
ravy (Doubravky) přišli na Hradec také ka-
toličtí kněží. Na její pokyn pokřtili mnoho 
zdejších pohanů. Odměnou za přijetí křtu 
obdrželi nový šat a stříbrný peníz. Právě 
zde se měl roku 965 svatební průvod této 
kněžny zastavit před vstupem na polské 
území a očekávat polského knížete Měška I. 

Podle Jana Knura, autora německy psané-
ho rukopisu „Schloss Grätz in Schlesien“ 
– Zámecká kronika z poloviny 19. století 
(který čerpal ze zmíněné farní kroniky) 
přeloženého Dr. Miroslavem Kanclířem se 
ve II. kapitole nazvané Pokřtění pohanů na 
Hradci (965) uvádí: „Mořenu, mor, černou 
smrt vynášeli pohanští obyvatelé v prů-
vodu ze všech míst ven do polí a za zpěvu 
a zaklínání ji hodili do tekoucí vody (do 
Moravice) v pověrčivém domnění, že se již 
nevrátí. Ještě dnes žije tento staroslovan-
ský zvyk ve Slezsku. Při těchto průvodech 
se vždycky shromáždil velký dav lidí a prá-
vě v té době poetické oslavy slunovratu 
prý se pořádaly na hradě slavnostní hry  
s harlekýnem, na něž se hrnul pohanský lid 
i ze vzdálených končin. Hradní pán a hradní 
paní dali zhotovit nové části oděvu z barev-
ného plátna zdobeného bílými stužkami  
a všichni ti pohané, kteří se nechali pokřtít, 
obdrželi tak svůj první nový šat kromě stří-
brné mince vázaného. Tato myšlenka byla 
vhodná k obrácení bázlivých a velmi nedů-
věřivých pohanů, neboť nový šat a stříbrná 
mince byly pro chudé děti přírody stále ne-
odolatelným lákadlem. Veliký dav, hlavně 
mládeže, nechal se pokřtít; zda byli křtěn-
ci později dále vyučováni nebo se vraceli  
k pohanství, o tom tradice mlčí.“ 

V témže roce (965) se Doubravka provda-
la za pohanského knížete Piastovce Měš-
ka I., který se rovněž dal pokřtít. Tato jistě 
politická svatba spojila oba národy a dala 
základ vzájemným dlouholetým dobrým 
vztahům. Následující rok 966 se uvádí jako 

počátek christianizace Polska. Že se víra 
dále předávala na Hradci, svědčí mnoho 
pokřtěných i dnes. A co je vlastně křest?  
V dnešní době mnoho lidí řekne, že se jed-
ná jen o přijetí jména, daného dítěti rodiči 
po narození. Křestní jméno je první slovo, 
které dítě po svém narození rozpoznává  
a většinou ho provází po celý život. Vzorem 
ve výběru jména jim jsou členové rodiny, 
známí, zpěváci a herci, významní lidé a vel-
mi často apoštolové a světci nebo postavy 
Starého zákona. V náboženském pojetí se 
křtem, který je základní svátostí, z pohana 
(dítěte nebo dospělého) stává křesťan – tj. 
křest nám umožňuje spolu s Kristem vstát  
z mrtvých k životu, který smrtí nekončí. 

Označení křesťan (kristovec) pochází z prv-
ních dob našeho letopočtu, kdy si tak za-
čali říkat učedníci Ježíše Krista v Antiochii 
(Bible, NZ, Sk. 13). A právě tato křesťanská 
jména se v historii křesťanského Hradce 
objevují dodnes, již po více než 40 gene-
rací. Vždyť nemáme lepší pomocníky než 
ty svaté, kteří jsou našimi patrony a přáteli  
u Boha. První křesťané byli většinou do-
spělí lidé, kteří se setkali s naukou o Ježíši  
a Bohu a uvěřili v něho. Proto sami požádali 
o křest. Součástí křtu byl i okamžik, kdy tito 
žadatelé vyznali před shromážděným spo-
lečenstvím věřících svoji víru. Teprve pak 
byli pokřtěni. V případě malých dětí je zřej-
mé, že nemají ještě psychické schopnosti 
vyznat víru. Proto s důvěrou křtíme i děti, 
ale s důležitou podmínkou: dítě ke křtu 
musí přinést rodiče resp. jeho zákonní zá-
stupci a ti také musí dát záruku, že se vyna-
snaží vytvořit doma prostředí žité víry. Pak 
dítě s vysokou pravděpodobností vyroste 
v prostředí, v němž zcela přirozeně objeví 
základní křesťanské hodnoty. Jistě to není 
záruka či dokonce jistota, že dítě ve své do-
spělosti víru nakonec neodmítne, ale křest-
ní jméno mu křest bude stále připomínat. 

Pokračování příště. 
František Hellebrand 

Se
ri

ál

JARO A VYPALOVÁNÍ  
suchých porostů
Jaro je pro mnohé z  nás nejhezčí období 
v  roce, ale hasiči se bohužel setkávají s ná-
růstem počtu požárů z důvodů velmi ne-
bezpečného vypalování suchých porostů, 
zakládání ohňů v přírodě a spalování hořla-
vých látek na volném prostranství.
Plošné vypalování trávy a porostů je 
striktně zakázáno. Hasiči každoročně upo-
zorňují na tuto skutečnost, lidé však berou 
podobná upozornění na lehkou váhu. Mno-
zí si však nepřipouštějí, že nejen porušují zá-
kon, ale především ohrožují své okolí.
Při vypalování porostů může být fyzické 
osobě, která tuto činnost provádí, ulože-
na pokuta až do výše 25 000 Kč, právnic-
ké a podnikající fyzické osobě až do výše 
500 000 Kč.
Oproti plošnému vypalování porostů, není 
spalování hořlavých látek (dřevní odpad, 

listí apod.) zakázáno. Většina obcí má pod-
mínky, za kterých je možné spalování těch-
to hořlavých látek na volném prostranství, 
zapracovány v  místních obecně závazných 
vyhláškách. Pokud obec přímo neupravuje 
spalování látek vlastní vyhláškou, je nutné 
při spalování dodržovat základní bezpeč-
nostní pravidla. Spalování je možné prová-
dět pouze a na ohništi v minimální vzdále-
nosti 50 m od okraje lesa. Ohniště musí být 
bezpečně ohraničeno, např. kameny, aby 
byly plameny pod kontrolou. Spalování se 
nesmí provádět v době, kdy fouká silný vítr  
a hrozí rozšíření ohně do okolí, a to ani v pří-
padě přímého dozoru. Je vhodné mít v blíz-
kosti ohniště připraveny prostředky k  uha-
šení a nikdy nesmíme odcházet od ohniště, 
pokud není dostatečně uhašeno. Pálení bio-
logického odpadu (např. větve, suché listí) 
na volném prostranství navíc není jediný 
způsob, jak se zbavit těchto látek, je možné 
ho zkompostovat, odložit ve speciálních kon-
tejnerech nebo sběrných dvorech. Právnické 

a podnikající fyzické osoby jsou povinny při 
spalování hořlavých látek na volném pro-
stranství stanovit opatření proti vzniku a ší-
ření požáru, se zřetelem na rozsah spalování 
a nahlásit tuto činnost územně příslušnému 
hasičskému záchrannému sboru elektronic-
kým formulářem, který je možno nalézt na 
webových stránkách www.hzsmsk.cz pod 
názvem „Pálení klestí“. Hasičský záchranný 
sbor má pak pravomoc nařídit přijetí dalších 
opatření pro zajištění bezpečného spalování 
či spalování zcela zakázat.
I přes neustálé výzvy ve sdělovacích pro-
středcích však každoročně dochází ke 
vzniku požárů způsobených vypalováním 
starých porostů, které často končí tragicky 
s velkými materiálními škodami a v nejhor-
ším případě ztrátou lidského života. A proto 
znovu upozorňujeme vypalování suché 
trávy a porostů je zakázáno!

nprap. Ing. Petra Magerová
Hasičský záchranný sbor MSK, 

územní odbor Opava
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NAPSALI NÁM…
KUŘÍN 2015 
Rád bych se s Vámi, drazí čtenáři Hradec-
kých novin, podělil o jeden hluboký a velmi 
milý zážitek, který jsem mohl prožít v době 
jarních prázdnin mezi sobotou a úterkem 
7.–10. 2. 2015. 
Se zhruba dvaceti mladými lidmi, mezi 
15–21 lety, převážně z okolí Hradce, letos 
výjimečně i z Kravař a dokonce z Velkého 
Meziříčí, a pěti organizátory, jsme strávili 
tento čas převážně na kuříně v Domoradovi-
cích, podle kterého se i tato již tradiční akce 
jmenuje. Blíže se s ní můžete seznámit na 
webu (www.kurin.webnode.cz). Letos se Ku-
řín odehrával na téma Výstup na horu K2 
s mottem „Každým krokem blíž k vrcholu 
své hory“. 

Setkali jsme se na Hradci, v budově CZŠ 
sv. Ludmily, jako vybraní členové expedice 
Karakoram, na které ještě čekaly posled-
ní zkoušky, které měly prověřit schopnost 
každého jedince vyjít na druhou nejvyšší 
horu světa. Po nasbírání posledních nutných 
bodů během společenského večera nako-
nec všichni odkráčeli do Domoradovic, do 
základního tábora – kuřína, kde jsme zapo-
čali společné dobývání vrcholu K2. Během 
nutných příprav jsme vyráběli kožené de-
níky, abychom si mohli zapisovat důležité 
okamžiky výstupu. Zvyšovali jsme svou kon-
dici pomocí různých fyzicky náročných her  
a aktivit. Noční stanování v táboře jedna 
nám zkrátila valící se lavina, které jsme se 
ale díky záložnímu lanu nataženému ze zá-
kladního tábora včas vyhnuli. Dalšího dne již 
bylo příznivé počasí natolik, abychom zdola-
li vrchol K2, což se pomocí připravené lanov-
ky, žebříku přes trhlinu v ledovci a natažené 
lano skoro všem účastníkům povedlo. Při 
návratu do základního tábora horolezce če-
kal bohatě prostřený stůl, protože byl velký 
důvod slavit. 

Posledního dne jsme se rozjeli do svých 
domovů, někdo blíže, někdo dál. Naše me-
zilidské vztahy se však během těchto pár 
dní utužily. Děkuji všem účastníkům a orga-

nizátorům expedice K2 2015 za krásně spo-
lečně prožitý čas. Také vedení města děkuji 
jménem organizátorů za velkou podporu  
a umožnění brigády pod technickými služ-
bami. 
Ať se Vám, milí čtenáři, daří každým krokem 
přiblížit se k vrcholu Vaší hory. 

Jan Vícha – Zaf

Za profesorem 
LUMÍREM PIVOVARSKÝM 
Dne 11. října 2014 zemřel jeden z nejlep-
ších českých sbormistrů posledních pade-
sáti let – profesor Lumír Pivovarský. Jeho 
jméno zůstane navždy spjato s rodnou Os-
travou, kde se v roce 1931 narodil. Mnoho 
času však trávil také v Hradci nad Moravicí, 
se svou manželkou, hradeckou rodačkou 
Janou Pivovarskou, rozenou Machovskou, 
malířkou, v  jejíchž obrazech se snoubily 
hudební motivy s  krásou hradecké příro-
dy a památek. Pan profesor Pivovarský byl 
známý především svou činností v oblasti 
sbormistrovství - vedl Vysokoškolský sbor 
Ostravské univerzity, Mužský pěvecký sbor 
Vítkovice a v posledních letech také smí-
šený sbor Chorus Ostrava. Za svůj přínos 
české hudební kultuře byl oceněn Cenou 
ministra kultury, Cenou Ferdinanda Vacha 
a nejvyšším oceněním Unie českých pě-
veckých sborů Cenou Bedřicha Smetany. 
Byl také držitelem Ceny města Ostravy za 
celoživotní umělecký přínos městu a do-
sáhnutí významných úspěchů při výchově 
vysokoškolské mládeže. Je pochován na 
hřbitově v Hradci nad Moravicí. 

Ivana Kvitová, dcera 
a Jaromír Machovský, švagr

Dubnové oslavy 70. výročí 
založení profesionálního sboru 
hasičů v Opavě
Před 70 lety dne 23. dubna 1945 byl zalo-
žen Městský požární sbor v  Opavě, se síd-
lem v  požární zbrojnici na Radniční ulici  
č. 7 (naproti bývalé nemocnice U Rytířů), 
kde sloužili hasiči o celkovém počtu 15 čle-
nů. Tehdejším velitelem požárního sboru 
byl Eduard Doležím. Zázemí hasičů a tech-
nické prostředky odpovídaly možnostem 
poválečného období. Teprve v průběhu let 
procházelo jak vybavení tak i prostředí ha-
sičské stanice modernizací a obměnou. Co 
se však nikdy nezměnilo je poslání hasičů,  
a to záchrana lidských životů a majetku 
při mimořádných událostech. Hasičské zá-
chranné sbory to nejsou pouze hasiči, kteří 
zasahují při mimořádných událostech. Jsou 
to i hasiči, kteří plní celou řadu dalších čin-
ností, jako je zjišťování příčin vzniku požárů, 
kontrolní činnost na úseku požární ochrany, 
stavební prevence, preventivně výchovná 
činnost a projekt pro vzdělávání dětí Ha-
sík, odborná příprava členů dobrovolných 
jednotek a od roku 2001 také úkoly civilní 
ochrany. Jsou jednou ze základních složek 
integrovaného záchranného systému, v níž 
plní stěžejní úkoly.
Nedílnou součástí požární ochrany jsou 
jednotky sborů dobrovolných hasičů, které 
jsou nepostradatelnými pomocníky při ře-
šení především rozsáhlejších mimořádných 
událostí.
U příležitosti oslav hasiči připravili pro ši-
rokou veřejnost atraktivní program, který 
občanům přiblíží činnost nejen profesio-
nálních hasičů. Oslavy vyvrcholí v sobotu  
25. dubna 2015 na Horním náměstí „Okres-
ním svatofloriánským setkáním hasičů a ha-
sičských zástav”. V průběhu dne veřejnost 
uvidí výstavu hasičské techniky, slavnostní 
průvod městem, slaňování z věže Hlásky, 
vyprošťování osob z havarovaného vozi-
dla a festival hasičských přípravek. Pro děti 
jsou připraveny soutěže s dráčkem Hasíkem  
a sladkými odměnami.

nprap. Ing. Petra Magerová
Hasičský záchranný sbor MSK,  

územní odbor Opava
Pozn. Plakát k  oslavám najdete také na 
www.muhradec.cz (r)

šKOLSTVí
ZÁKLADNÍ šKOLA HRADEC 
NAD MORAVICÍ 
Navštívili nás předškoláci
Ve středu 21. ledna 2015 jsme přivítali  
v našich prvních třídách předškoláky z ma-
teřských školek s jejich učitelkami. Děti se 
rozdělily do dvou prvních tříd a se zájmem 
sledovaly, jak se jejich starší kamarádi učí  
a hlavně, co všechno už za prvních pět měsí-
ců školní docházky dokázali zvládnout. 

Naše paní učitelky je v průběhu hodiny také 
zapojily do výuky. 

Takže si i trošku nesví předškoláčci vyzkou-
šeli, jaké to je sedět v lavici či stát u tabule. 
Malí žáčci určovali a psali písmenka, počítali 
a za pomoci starších prvňáčků vypracovali 
pracovní list plný zábavných úkolů. Předško-
láčci si domů na památku odnesli pamětní 
list. Děti se vzájemně odměnily sladkostmi. 
Věříme, že se budoucí prvňáčci vraceli zpát-
ky do školky s dobrým pocitem. 

Mgr. Eva Havlíčková, Mgr. Lucie Škrobánková
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Den otevřených dveří
Ve středu 21. 1. 2015 se na naší základní škole 
konal Den otevřených dveří. Všichni, kdo se 
rozhodli naši školu navštívit, měli možnost 
prohlédnout si celou budovu školy. Někteří 
žáci z  8. a 9. ročníku pomohli s  organizací  
a v  tento den zůstali dobrovolně po škole  
a prováděli návštěvníky, kteří si nejdříve pro-
hlédli třídy žáků z 1. ročníku a školní družinu. 
Pak si mohli projít postupně všechny třídy, 
odborné učebny, tělocvičnu, halu, šatny a jí-
delnu. Při prohlídce mohli zhlédnout výtvar-
né práce našich žáků, které jsou rozmístěny 
po celé škole. V  učebně fyziky byly vysta-
veny nové pomůcky, díky kterým je výuka 
fyziky ještě zábavnější a zajímavější, a práce 
žáků, ať už současných či minulých, napří-
klad fotorezistor nebo siréna. Pomocí pro-
gramu EdLab si mohli zájemci změřit svou 
sílu. V učebně informatiky měli možnost za-
hrát si hru a  vyzkoušet různé programy, se 
kterými žáci v hodinách informatiky pracují. 
Myslím si, že všichni odvedli skvělou práci  
a samozřejmě to bylo také poznat. Návštěv-
níci odcházeli nadšeni, s hlavou plnou infor-
mací a zážitků a s úsměvem. Žáci, kteří po-
máhali, dostali sladkou odměnu a pochvalu 
do ŽK, což se vždycky hodí. Tento den jsme 
si zajisté všichni užili a společně strávili pří-
jemné odpoledne. 

Lenka Víchová, 9. B

Zápis do první třídy
Zazvonil zvoneček a budoucí prvňáčci vešli 
v  pátek 23. ledna 2015 do pohádky. Hned 
u vstupu do školy žákyně devátého ročníku 
v kostýmech pohádkových bytostí přivítaly 
rodiče s dětmi a zavedly je do učeben škol-
ní družiny, kde maminky a tatínkové vypsali 
nezbytné formuláře pro  přijetí k  povinné 
školní docházce. Budoucí prvňáčci se vy-
fotili a čekání si zpříjemnili vybarvováním 
omalovánek. V  nádherně vyzdobených tří-
dách děti s paní učitelkou či panem učitelem 
postupně navštívily pohádková stanoviště  
a plnily různé úkoly:
•  u rybníčku Brčálníku pomáhaly děti 

skřítkovi Rákosníčkovi zachránit rybičky. 
Určovaly barvy, pojmy nad, pod, vedle, 
poslední, první, apod.

•  klaunovi roztřídily geometrické tvary, po-
jmenovaly číslice a seřadily číselnou řadu, 

•  moudré sově určily obrázky, které do 
řady nepatří (proč a čím se liší),

•  s Popelkou přebraly kamínky a hromádky 
porovnaly (pojmy více, méně),

•  u skřítka řadily předměty podle velikosti. 
Pracovaly s pojmy větší – menší, vysoký – 
nízký, apod.,

•  Večerníčkovi vyprávěly pohádku podle 
obrázkové osnovy,

•  nakonec kresbou, psaním vlnovek, klika-
tých čar a klubíček vysvobodily zakletou 
princeznu.

Za každý splněný úkol získaly děti razítko 
na pohádkovou kartu. Kdo získal všech 
sedm razítek, mohl si vybrat krásný dáreček 
od našich žáků. Každý budoucí prvňáček si 
na památku ještě odnesl pamětní list. Dě-

kujeme všem dětem i učitelům, kteří s výro-
bou dárků pro předškoláky pomáhali. Také 
děkujeme žákyním 9. ročníku za skvělé pro-
vázení budoucích prvňáčků a jejich rodičů 
celým zápisem.

Mgr. Irena Hodná, Mgr. Eva Havlíčková

Lyžařský výcvik letos TŘIKRÁT

1
Konečně jsme se dočkali našeho vysněného 
lyžařského kurzu, který proběhl od  soboty 
31. 1. do pátku 6. 2. 2015. Minulý rok byl totiž 
z důvodu nedostatku sněhu zrušen. V sobo-
tu ráno jsme všichni sbaleni stáli před ško-
lou a čekali na příjezd autobusu. Do areálu 
hotelu Polanka jsme přijeli kolem 11. hodiny. 
Po ubytování jsme se rovnou vydali na svah 
a podle „kvality“ první jízdy nás učitelé roz-
dělili do čtyř skupin. Lyžování probíhalo ka-
ždý den dvakrát. Mimo jiné jsme měli mož-
nost zahrát si bowling, dozvědět se něco  
o první pomoci na svahu, o druhu lyží  
a o tom, jak se o ně máme správně starat 
apod. Večer se vždy konaly přednášky (např. 
o historii lyžování) nebo jsme si prohlíželi 
pořízené fotky a videa. To byla velká legra-
ce. Každá skupina se během týdne vydala na 
výlet na běžkách. V úterý nám bylo umožně-
no zúčastnit se večerního lyžování, které se 
všem moc líbilo.

Týden utekl jako voda a byl čtvrtek. V tento 
den se měla zhodnotit naše lyžařská doved-
nost. Dopoledne se konal závod jednotli-
vých skupin ve sjezdu. Odpoledne následo-
val závod na běžkách, který nebyl rozdělen 
na skupiny, ale na holky a kluky. Po večeři 
proběhlo vyhlášení jednotlivých soutěží  
a závěrečné shrnutí. Hodnotila se také čis-
tota na chatkách a  pokojích na turistické 
ubytovně či soutěž o nejlepší holku a kluka. 
Tečkou za celým ,,lyžákem‘‘ se stala diskoté-
ka. V pátek dopoledne si všichni ještě napo-
sledy zalyžovali a po obědě se jelo domů.

Myslím si, že s ubytováním byli všichni spo-
kojeni a jídlo také všem chutnalo. Domů 
jsme odjeli s mnoha pěknými zážitky.

Kurzu se zúčastnilo 46 žáků. Z  toho 35  
z 8. ročníku a 11 z 9. ročníku. Jménem svým 
a jménem všech těchto žáků bych chtěla po-
děkovat vedoucímu kurzu p. Hlačíkovi, všem 
instruktorům p. Halškové, p. Šebestovi, p. Ví-
chovi za  organizaci a profesionální přístup 
a  zdravotnici p.  Škrobánkové za  odborný 
dohled a svědomitou péči o naše zdraví. 
Děkujeme. Vše se nám moc líbilo. 

Lucie Lysáková, 8. B

2
Dne 28. 2. 2015 se skoro celá sedmá třída 
sešla před školou, aby společně odjela na 
dlouho očekávaný lyžařský výcvik do rekre-
ačního střediska Polanka v  Písku u Jablun-
kova. Hned po příjezdu jsme se ubytovali 
v  útulných chatkách a za chvíli jsme zamí-
řili na svah. Naši učitelé nás rozdělili do čtyř 
družstev podle našich lyžařských doved-
ností. Složení skupin se průběžně měnilo 
podle pokroků jednotlivců. I když jsme při 
oznámení termínu lyžařského výcviku (od 
soboty 28. 2. do pátku 6. 3. 2015) měli obavy, 
abychom měli vůbec na čem lyžovat, nako-
nec bylo počasí pohádkové a sněhu bylo do-
statek. Každý jsme se ve svém družstvu nau-
čili spoustu věcí, které jsme dříve považovali 
za neproveditelné, například dřepy za jízdy, 
jízda ve dvojicích, na jedné lyži apod. Kromě 
sjezdového lyžování jsme zkusili i běžky, kte-
ré se pro mnohé z nás staly oříškem. 
Po  odpoledni stráveném na běžkách jsme 
na sobě každý objevili přinejmenším jednu 
novou modřinu. Pádů bylo hodně, naštěstí 
jsme si ze sebe uměli udělat legraci. Naše ly-
žařské dovednosti jsme si prověřili při čtvr-
tečních závodech ve sjezdovém i běžeckém 
lyžování.
I když jsme na svahu strávili většinu dne, 
zůstalo nám dost času pro sebe. Díky tomu 
jsme se jako třída lépe poznali a zocelili jsme 
svůj kolektiv. Zážitkem, na který nikdo ne-
zapomene, byla naše závěrečná diskotéka.  
I naši učitelé uznali, že jsme super třída, kte-
rá se jen tak nevidí. V pátek jsme odjížděli se 
spoustou nových vzpomínek a dovedností, 
ale zároveň taky smutní, že už ten skvělý tý-
den končí. 

Zuzana Kušnírová, 7. tř.

3
Začátkem března, v termínu od 2.–6. 3. 2015 
se uskutečnil první lyžařský kurz pro žáky 
nižšího stupně ZŠ Hradec nad Moravicí. To-
hoto kurzu se zúčastnilo 33 žáků druhých až 
čtvrtých tříd. Celý lyžařský výcvik probíhal 
za proměnlivého jarního počasí v  rekre-
ačním středisku Polanka v  oblasti Beskyd  
a Valašska. Střídavě padal sníh, sníh s deš-
těm, ale také nám svítilo sluníčko. Děti lyžo-
valy dopoledne i odpoledne. Všichni zúčast-
nění si přišli na své. Začátečníci se naučili 
lyžovat a bravurně zvládli i jízdu na vleku, 
pokročilí lyžaři zdokonalili svůj dosavadní 
styl. Odměnou dětem byl nejen dobrý po-
cit z lyžování a nová přátelství, ale i výborná 
kuchyně, tombola nebo turnaj v  bowlingu. 
Všem dětem děkuji za jejich snahu, elán  
a dobrou náladu, které jim vydržely po ce-
lou dobu kurzu. Velké poděkování patří také 
paní ředitelce Mgr. Radce Očadlíkové, která 
nám umožnila tento kurz uskutečnit, Mgr. 
Drahomíru Hlačíkovi za pomoc při organiza-
ci a především pedagogům a lyžařským in-
struktorům Mgr. Lence Illešové a Mgr. Janu 
Špičkovi za jejich ochotu a trpělivost. Všichni 
se už nyní těšíme na lyže příští rok.

Vedoucí kurzu Bc. Bilíková Radmila
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ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ 
šKOLA ŽIMROVICE
Sdružení rodičů Zš Žimrovice 
zorganizovalo tradiční  
Ples při svíčkách
V pátek 20. února 2015 proběhl v sále Kul-
turního domu v Domoradovicích další  
z vydařených ročníků již tradičního „Plesu 
při svíčkách“, který má v naší škole více jak 
padesátiletou tradici.
Rodiče žáků a další příznivci školy připravili 
pro takřka 150 účastníků pohodovou atmo-
sféru. Ples byl zahájen slavnostní poloné-
zou, se kterou vystoupil soubor Hradecký 
kmínek a poté již první tance chtiví hosté 
vtrhli na parket. V dobrém tempu a zába-
vě ples pokračoval až do losování tomboly.  
O dostatek energie k tanci a zábavě se po-
staral bohatý výběr občerstvení v bufetu  
a pekelném baru a především výborný ho-
vězí guláš s knedlíkem a cibulí. Kdo byl spíše 
na sladké, tomu chutnaly koláče. 
Před půlnocí začalo losování tomboly, která 
čítala 220 cen včetně kávovaru jako hlavní 
ceny, tiskárny, cyklopotřeb, varných konvic 
a jiné elektroniky. Po finálovém kole byla 
vyhlášena ještě zvláštní cena útěchy, kterou 
byla prasečí hlava. Ples pak svižně pokračo-
val až do ranních hodin. 
Poděkování patří všem organizátorům z řad 
rodičů i těm ostatním, kteří přiložili ruku  
k dílu a pomohli s celou přípravou a realizací 
plesu. Dále je potřeba poděkovat rodičům 
žáků školy, všem sponzorům a ostatním dár-
cům za ceny, které věnovali do tomboly. 
Výtěžek z plesu neslouží nikomu jinému než 
dětem ve škole na jejich aktivity a na vyba-
vení školy a to za tu námahu určitě stojí.

Ing. Jan Lindovský, člen SRPŠ 
a David Šrom, ředitel

Zápis žáků do 1. třídy
22. ledna 2015 proběhl na naší škole ZŠ Ži-
mrovice zápis předškoláků do 1. ročníku, 
ke kterému přišlo i se svými rodiči 10 dětí. 
Všechny příchozí děti prokázaly své znalosti 
na několika stanovištích. Kromě jednodu-
chých počtů děti zvládaly poznávání barev, 
plnily úkoly na interaktivní tabuli, vypravo-
valy podle obrázkové osnovy. Děti přišly do 

školy výborně připravené, některé přetrvá-
vající logopedické obtíže u některých z nich 
se podaří určitě do začátku nového školního 
roku odstranit. Za svoji snahu si děti odnesly 
od zápisu drobné dárečky, na jejichž výrobě 
se podíleli školáci v rámci školní družiny. 

Všem přijatým dětem gratulujeme a těší-
me se na ně 1. září v  novém školním roce 
2015/2016.

David Šrom, ředitel

CÍRKEVNÍ ZÁKLADNÍ  
šKOLA SV. LUDMILY  
HRADEC NAD MORAVICÍ
Vítězové Národní ligy 
Po celoročním snažení v roce 2014 byli v so-
botu 7. 2. 2015 v Praze vyhodnoceni nejlep-
ší borci taekwonda z  celé ČR. Za náš oddíl 
si nejlépe v sezoně 2014 vedli a získali titul 
„vítěz národní ligy“ Konstance Kolková a Da-
niel Joura. Moc jim blahopřejeme a děkuje-
me za reprezentaci školy a města. Součástí 
předávání ocenění bylo vystoupení českého 
exhibičního týmu Moohwa. Celý večer, který 
probíhal ve slavnostní atmosféře, byl zakon-
čen rautem a hudebním večerem.

školská futsalová liga
Vybraní žáci ze 7., 8. a 9. tříd se zúčastnili 
Školské futsalové ligy a po dvou úspěšných 
kolech se probojovali až do finále divize 
(finále Moravskoslezského kraje). V prvním 

kole přehráli domácí tým základní školy 
Generála Píky v Ostravě. V druhém kole se 
střetli se školami ZŠ Lichnov a ZŠ Oldřišov. 
V tomto kole postupovali náročnějšími utká-
ními díky vyšší fotbalové úrovni škol. Našim 
fotbalistům se podařilo uspět pomocí lepší 
taktiky a techniky hry, přičemž se nenechali 
zaskočit ani nesportovním chováním někte-
rých fotbalistů ZŠ Lichnov. Ve finále divize 
narazili na sportovně lépe připravené spor-
tovní školy, takže skončili na této úrovni. Je-
jich účast v lize lze však považovat za velice 
úspěšnou, neboť to bylo poprvé, kdy se fot-
balisté naší školy dostali až do finále divize.

Lyžák
1.–6. února 2015 proběhl tradiční lyžák naší 
školy. Byli jsme opět na saleziánské chatě 
Annaberg u Andělské Hory, na kterou už 
jezdíme pravidelně a moc se nám tam líbí. 
Podmínky pro lyžování byly skvělé, strava 
výtečná, počasí rozmanité, nálada výborná, 
program bohatý. Nakonec se lyžovat naučili 
všichni, no prostě paráda.

Valentýnský turnaj - 3. místo 
pro náš oddíl
V sobotu 14. 2. 2015 reprezentoval na závo-
dech v Pražské hale Slávia naši školu školní 
oddíl taekwonda. Závody byly netradiční 
svou účastí třiceti korejských dětí, které bě-
hem poledne předvedly nádhernou exhibi-
ci. Mezi 140 soutěžícími získali naši závodníci 
tato ocenění – Konstance Kolková 1. místo, 
Antonín Dušek, Lidka Rosenbaumová, Katka 
Hoňková a Jana Hoňková 2. místo, Klára Me-
telková 3. místo. Jako tým jsme získali nád-
herné 3. místo (z deseti týmů). 

Ing. Tomáš Honěk
 

MATEŘSKÁ šKOLA  
HRADEC NAD MORAVICÍ
Tvoříme v Mateřské škole
V  současné době se i malé děti střetávají 
s různou podobou umění. Vidí různé reklam-
ní billboardy v ulicích nebo obchodech, roz-
manité typy obrazů, sochy a jiné. Našim nej-
menším se pokoušíme nenásilnou formou 

přiblížit různé druhy umění při výtvarných 
a pracovních činnostech. V těchto chvil-
kách děti vyrábí, tvoří i malují. Během roku 
si děti mohou vyzkoušet práci s keramickou 
hlínou, glazurování i další techniky spoje-
né s  keramickým tvořením. Díky novým 
trendům se i naše učitelky po této stránce 
vzdělávají. S přicházejícím jarem a přípra-
vami na velikonoční čas určitě využijí novou 
techniku Enkaustiky. Tato technika starově-
kého antického původu je založena na tzv. 
malování horkým voskem. Novým způso-
bem můžeme malovat enkaustické obrazy 
a vytvářet kouzelné obrazy, jež zvládne  
i začátečník. Je to hravé, jednoduché tvoře-
ní, ke kterému nejsou nutné umělecké zna-
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losti ani dovednosti. Takto vzniklá díla, mo-
hou dětem přiblížit abstraktní umění. 

Bc. Holásková Dagmar, zástupce ředitelky

ZÁPIS DĚTÍ DO Mš
Žádosti o přijetí dítěte k předškolnímu vzdě-
lávání pro školní rok 2015/16 je možno po-
dat v Mateřské škole Hradec nad Moravicí 
a ve všech odloučených pracovištích MŠ 
Bohučovice, MŠ Jakubčovice a MŠ Kajlovec 
ve dnech 20. a 21. dubna 2015 v době od  
9 do 15 hodin.

O přijetí dítěte do předškolního zařízení 
rozhoduje ředitelka mateřské školy za pod-
mínek stanovených § 34 zákona č. 561/2004 
Sb., o předškolním, základním, středním, 
vyšším odborném a jiném vzdělávání (škol-
ský zákon) a při příjímání postupuje podle 
správního řádu (§ 165 odst. 2 písm. b) škol-
ského zákona). K  předškolnímu vzdělávání 

budou přednostně přijímány děti v posled-
ním roce před zahájením povinné školní 
docházky.

Při přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání 
je třeba dodržet tyto podmínky:

•  Mateřská škola může přijmout pouze dítě, 
které se podrobilo stanoveným pravidel-
ným očkováním, má doklad (potvrzení na 
žádosti o přijetí), že je proti nákaze imunní 
nebo se nemůže očkování podrobit pro tr-
valou kontraindikaci (§ 34 odst. 5 školské-
ho zákona a § 50 zákona č. 258/2000 Sb.,  
o ochraně veřejného zdraví). 

•  Zákonní zástupci přinesou k zápisu rodný 
list dítěte, občanský průkaz zákonného 
zástupce dítěte a vyplněnou žádost o při-
jetí potvrzenou lékařem. 

O přijetí dítěte se zdravotním postižením 
rozhodne ředitelka mateřské školy na zá-
kladě písemného vyjádření školského po-
radenského zařízení, příp. také registrují-
cího praktického lékaře pro děti a  dorost  
(§ 34 odst. 6 školského zákona).
Žádosti k  vyplnění a potvrzení od lékaře si 
můžete vyzvednout od 23. 3. 2015 ve všech 
MŠ.

Libuše Beňovičová, ředitelka MŠ

Mistrovství  
České republiky 
V MAŽORETKOVÉM 
SPORTU
V  neděli 29. března 2015 se ve sportov-
ní hale hotelu Balaria uskutečnilo jedno 
z pěti kvalifikačních kol Mistrovství Čes-
ké republiky v  mažoretkovém sportu. 
Jeho pořadatelem bylo, stejně jako v mi-
nulých dvou letech, občanské sdružení 
Mažoretky Charlie Hradec nad Moravicí. 

Při zahájení zazněla hymna České repub-
liky, kterou zazpíval sólista Národního di-
vadla moravskoslezského v Ostravě pan 
Peter Svetlík, soutěž slovem provázela 
moderátorka rádia Čas Petra Češková. 
Kvalifikace se zúčastnilo téměř 600 ma-
žoretek z  20 týmů, které soutěžily v ka-
tegoriích mini kadet, kadet, junior, senior 
a grand senior, s náčiním baton (hůlka) 
a pompom (třásně). 

Mistrovství České republiky vyvrcholí 
na konci května celostátním finále v Ná-
chodě a Karviné. Jde o největší soutěž 
mažoretkového sportu v České republice 
i v  Evropě, na kterou budou navazovat 
mezinárodní soutěže, kam se kvalifikují ti 
nejlepší. 

V  době přípravy tohoto vydání Hradec-
kých novin nám ještě nebyly známy 
výsledky kvalifikace. Palce jsme ovšem 
drželi, spolu s  Vámi, hradeckým mažo-
retkám Charlie! Výsledky již nyní najdete 
na www.mazoretky-charlie.cz.

Bezchybná cesta NATÁLIE BYRTUSOVÉ do finále 
v babytenisových turnajích v rámci Jokratour
Hradecká babytenistka Natálie Byrtusová se v sobotu 7. 2. 2015 zúčastnila silně obsazeného 
turnaje ve Vendryni, kterého se zúčastnilo 29 dětí - 21 chlapců a 8 děvčat. Ve velké konku-
renci hráčů ze Severní Moravy a Slovenska úspěšně zvládla základní skupinu a bez potíží 
tak postoupila z 1. místa. V této skupině porazila Sikorovou 4:0, Pohludku 4:0, Postupu 4:1  
a Kalouska 4:0, a vyhrála tak celou skupinu se ztrátou jednoho gamu. V osmifinále intenzivně 
zabojovala s hráčem Kneslem, kterého porazila 4:1. Celý souboj byl velmi vyrovnaný a oba 
hráči bojovali o každý fifteen. Stejným poměrem porazila ve čtvrtfinále Veroniku Novákovou 
a v semifinále vyhrála 2:0 se Slovenkou Ftorkovou (po skreči). Ve finále čekal na svěřenkyni 
opavské trenérky Zuzany Ondráškové rovněž bezchybně hrající Denis Krakovský. Po namáha-
vém boji Natálie podlehla a skončila na krásném druhém místě.

Dalšího turnaje se Natálie zúčastnila v sobotu 21. 2. 2015 v Trojanovicích, kde předvedla skvě-
lé výkony v každém zápase. V základní skupině získala 1. místo, poté se zápas po zápase pro-
bojovala až do finále. Velmi těžké utkání předvedly s babytenistkou Lilianou Navrátilovou, 
kde za stavu 1:3 otočila celou hru na 3:3, v  následném tiebreaku vyhrála 7:2 a postoupila 
do finále. Ve finále Natálie bojovala s polským hráčem Odo, kterého porazila 4:1 a zakončila 
turnaj nádherným 1. místem. 
Svěřenkyně opavské tenisové trenérky Zuzany Ondráškové následně zabodovala v  neděli  
8. března 2015, kdy svou skvělou formu potvrdila na posledním turnaji Jokratour ve Vřesině. 
V základní skupině získala opět 1. místo, poté si ve čtvrtfinále hladce poradila se Zezhulčí-
kovou (4:1) a v semifinále porazila Kláru Slováčkovou 4:1, čímž postoupila do finále. Ve finále 
vyprovodila slovenskou hráčku Michalčíkovou stavem 4:0 a získala zasloužené první místo.
Tímto vítězným turnajem potvrdila celkové prvenství v celostátním okruhu Jokratour Baby 
Tenis s bilancí třech prvních míst, jednoho stříbrného a jednoho bronzového místa. Výsledky 
je možno ověřit na www.cztenis.cz.

Text a foto: Ing. Petra Byrtusová
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V BOHUMÍNĚ BRONZOVÍ
V  sobotu 31. ledna 2015 zavítali starší žáci 
TJ Hradec nad Moravicí na halový fotbalový 
turnaj do Bohumína. Turnaje se zúčastnilo 
deset mužstev, rozdělených do dvou sku-
pin. Po těžkých bojích ve skupině hradečtí 
díky penaltovému rozstřelu s  Pálkovicemi, 
ve kterém prokázali pevné nervy, postoupili 
do semifinále. Zde byl soupeřem domácí ce-
lek Bohumína, kterému Hradec podlehl 2:0. 
Soupeřem o třetí místo na turnaji byl Šenov, 
s  kterým si již hradecké mužstvo poradilo  
a zvítězilo zaslouženě 3:1. Domů si tak kluci 
odváží z krásné haly v Bohumíně bronzové 
medaile. 
Výsledky v  základní skupině: Hradec – Pál-
kovice 2:1, Hradec – Svinov 1:1, Hradec – Mi-
chálkovice 3:0, Hradec – Hranice 0:1

Celkové umístění: 1. FK Bohumín, 2. SK Hra-
nice, 3. TJ Hradec nad Moravicí, 4. Šenov, 
5. Pálkovice, 6. FK Český Těšín, 7. Ostrava 
Svinov, 8. MFK Havířov, 9. Orlová Lutyně,  
10. Michálkovice

HALOVÝ TURNAJ STARšÍCH A MLADšÍCH ŽÁKŮ  
v Liptovském Hrádku
Klima v  Liptovském Hrádku očividně hra-
deckým fotbalistům sedělo. Na akci, kte-
rá byla vypsaná pro starší a mladší žáky, 
klub zpod zámku poslal do hry dva výběry.  
Oba neztratily ani bod a Hradec mohl slavit 
dvě vítězství. Ani v  jedné z  kategorií jsme 
nenašli přemožitele, vyhráli jsme zaslouže-
ně. Kluci byli oceněni i na individuálním poli. 
V  kategorii st. žáků byl vyhlášen nejlepším 
gólmanem Lukáš Stošek. V téže kategorii si kanonýrskou kopačku vystřílel Tomáš 
Manderla. Mladší kategorii opanoval Lukáš Fajkus v podobě nejlepšího hráče turnaje.

Výsledky Hradce nad Moravicí (mladší žáci): 
TJ Hradec nad Moravicí - FK Svit 3:0
TJ Hradec nad Moravicí - ŠMK Liptovský Hrádok 4:3 
TJ Hradec nad Moravicí - FC Liptovský Mikuláš Palúdzka 3:0
Výsledky TJ Hradec nad Moravicí (starší žáci): 
TJ Hradec nad Moravicí - FK Svit 5:2
TJ Hradec nad Moravicí - ŠMK Liptovský Hrádok 4:0 
TJ Hradec nad Moravicí - FC Liptovský Mikuláš Palúdzka 4:0

HRADECKÁ FOTBALOVÁ MLÁDEŽ V ZIMNÍ PŘESTÁVCE NEZAHÁLELA

HRADEČTÍ OVLÁDLI  
TURNAJ V BÍLOVCI
Poslední listopadovou sobotu zavítali hra-
dečtí starší žáci na halový fotbalový tur-
naj do Bílovce, který byl určen pro r. 2000  
a ml. Po výborných výkonech nakonec slavi-
li celkové prvenství. V konfrontaci družstev 
hrajících převážně krajský přebor a krajskou 
soutěž šel Hradec do finále bez porážky, 
když postupně zaznamenal tyto výsledky: 
Hradec – Frenštát p/Radhoštem 1:1, Hradec- 
Bravantice 9:0, Hradec- Ostrava Svinov 3:0, 
Hradec-Fc Slavoj Bruntál 2:2. Ve finále na-
razil na vítěze druhé skupiny FC SO Bruntál,  
se kterým si poradil výhrou 3:1. Nejlepším 
hráčem turnaje byl vyhlášen hradecký  To-
máš Manderla. 

HRADEČTÍ BRALI ZLATO 
A STŘÍBRO 
na turnajích OFS Opava
Víceúčelová hala v  Opavě se stala místem, 
kde probíhaly líté boje mezi staršími pří-
pravkami a staršími žáky. Mini žáci r. 2004 
a ml. si rozhodně nic nedarovali a Hradec 
nad Moravicí skončil v  konkurenci deseti 
mužstev okresu na krásném druhém místě. 
Nejlepším střelcem v  této kategorii byl vy-
hlášen hradecký šimon Pastyřík. V katego-
rii starších žáků už Hradec zcela dominoval 
a soupeřům nedal žádnou šanci. Zaslouženě 
si kluci odvezli zlaté medaile a individuální 
cenu v podobě nejlepšího hráče – Petr Kre-
mer a nejlepšího střelce – Tomáš Manderla.

MLADšÍ PŘÍPRAVKA SLAVÍ PRVNÍ MÍSTO NA TURNAJI VE šTERNBERKU
V sobotu 10. 1. 2015 se naši nejmenší fot-
balisti zúčastnili halového turnaje ve Štern-
berku. Přítomno bylo dalších 7 družstev, 
především z Olomouckého kraje. Turnaj 
se odehrál systémem každý s každým po  
12 minutách. Naši kluci, kteří spolu hrají te-
prve od loňského jara, vstoupili do turnaje 
důležitou výhrou 5:0 nad Čelachovicemi. 
V zápase bylo vidět, že prťata udělala kus 
práce a kromě tradiční bojovnosti ukázala 

divákům i spoustu zajímavých fotbalových 
momentů, zejména v útočné fázi hry. Až na 
výjimku jediné remízy s kádrem Uničova, 
kluci všechny zápasy vyhráli a před posled-
ním utkáním s Břidličnou už bylo v podsta-
tě rozhodnuto. Zde dostali možnost pouze 
ti nejmenší z týmu, kteří nejenže celý zápas 
bez problému uběhali, ale také urvali výhru 
4:2 a tím nádherně zakončili tažení hradec-
kého týmu na tomto turnaji. Individuální 

cenu v podobě nejlepšího střelce získal  
Jakub Proházska.
Výsledky utkání:
Hradec nad Moravicí - Čelechovice 5:0
Hradec nad Moravicí - 1. SK Prostějov 4:1
Hradec nad Moravicí - Juventus Bruntál 1:0
Hradec nad Moravicí - Sigma Olomouc 4:1
Hradec nad Moravicí - Uničov 1:1
Hradec nad Moravicí - FC Lužice 4:1
Hradec nad Moravicí - Kovo Břidličná 4:0

HRADECKÁ PŘÍPRAVKA  
STŘÍBRNÁ
V  neděli 22. 2. 2015 zavítala hradecká pří-
pravka na halový turnaj do Bílovce vypsaný 
pro r. 2006 a ml. V konkurenci šesti mužstev 
skončili na druhém místě, což je proti tako-
vým soupeřům velký úspěch. „Kluci podali 
bojovný výkon, plný nasazení a krásných 
fotbalových akcí. Na sedmnácti gólech, kte-
ré jsme dali, se podíleli rovnoměrně všichni 
kluci, za což jsem rád. Už v průběhu turnaje 

bylo patrné, že to dnes bude boj o nejvyš-
ší stupínek“, řekl trenér hradecké přípravky 
Martin Vajďák.

Výsledky utkání:
Hradec nad Moravicí - Slavia Opava 2:0
Hradec nad Moravicí - Třinec 1:1
Hradec nad Moravicí - Bílovec 3:1
Hradec nad Moravicí - Vítkovice 5:0
Hradec nad Moravicí - Frenštát 6:2
Hradec nad Moravicí - SK Brno-Líšeň 0:3

Pořadí:
1. SK Brno Líšeň
2.  TJ Hradec  

nad Moravicí
3. FK Třinec
4. SŠK Bílovec
5. FK Frenštát
6. MFK Vítkovice
7. Slavia Opava

Text a foto  
Michal Manderla
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Hradečtí střelci opět úspěšní
Skončila střelecká sezóna a členové Spor-
tovně-střeleckého klubu Hradec nad Mora-
vicí (SSK) v ní byli opět úspěšní. Mladí střel-
ci dokázali, že dál patří mezi naše nejlepší. 
Filip Sendler a František Harrer jsou pro rok 
2015 opět v reprezentaci. V kontrolních zá-
vodech reprezentantů v loňském roce se 
František Harrer umístil v juniorské kate-
gorii na první příčce a Filip Sendler skončil 
druhý. Na mistrovství ČR si vystřílel Filip 
Sendler pěkné 2. místo mezi juniory a Fran-
tišek Harrer v dorostenecké kategorii 3. po-
zici. Navíc vybojoval 1. místo ve sportovní 
pistoli v soutěži družstev a aby toho nebylo 
málo, společně se svým parťákem Filipem 
Sendlerem získali 2.  místo v družstvech  
v libovolné pistoli. Oba mladí střelci se dále 
zúčastnili „Grand Prix Plzně“ a Filip Sendler 
v tomto závodě zvítězil. V „Moravském po-
háru“ ve střelbě z libovolné pistole vyhrál 
František Harrer mezi dorostenci, v mužích 
zvítězil Filip Sendler, byť věkem ještě junior, 
a další člen hradeckého SSK Lumír Tellinger 
byl třetí. Při „Uničovské libovolce“ si Franti-
šek Harrer vystřílel 3. místo v dorostenecké 
kategorii, mezi muži byl Filip Sendler druhý 
a Lumír Tellinger pátý.

Hradecký SSK pořádal celoroční soutěž  
„O vévodův klíč“, jíž se účastnili střelci z ce-
lého kraje. Opět v ní kralovali domácí členo-
vé. Ve sportovní pistoli zvítězil v mužích Ra-
dek Cihlář vynikajícím výkonem 570 bodů  
a mezi dorostenci nenašel přemožitele 
František Harrer. V libovolné pistoli vyhrál 
mužskou kategorii Filip Sendler a Radek 
Cihlář skončil na bronzovém stupni, doros-
tencům kraloval opět František Harrer.

O dalších úspěších se nebudeme už rozepi-
sovat. Podle výše představených výsledků 
je zřejmé, že střelci SSK Hradec nad Mora-

vicí vykročili do nového roku opět úspěš-
ně. Do nové sezóny přejeme všem mnoho 
zdaru!

Vladimír Bém

Velký úspěch - vítězství Rebelů 
na Mezinárodním turnaji v Polsku 
Velkého úspěchu dosáhli florbalisté FSC 
Rebels na Mezinárodním turnaji v  Polsku. 
Výběr hráčů a hráček reprezentující Českou 
republiku obsadil v  kategorii žáků první  
a žákyň třetí příčku. Ačkoli akce byla ur-
čena hráčům ročníku 2000 a mladší, naši 
o dva roky mladší hráči se nezalekli a po 
výborných výkonech pod vedením kapitá-
na Ondřeje Novotného získali překvapivé 
vítězství. Bravurní výkon předvedl Josef 
Margecín, který jako brankář ještě podržel 
tým v kritických situacích. Zaslouženě nej-
lepším střelcem turnaje byl vyhlášen Dani-
el Kružel. 

V kategorii dívek obsadily české hráčky třetí 
příčku a pouze o jeden gól jim utekla stříbr-
ná pozice. Obrovským úspěchem pro tým 
bylo vyhlášení Romany Buchtové nejlepší 
hráčkou turnaje. Za odměnu, kromě pohá-
rů a diplomů, pozvali organizátoři týmy na 
závěrečnou relaxaci do bazénu a sauny, če-
hož si po výborném výkonu všichni účast-
níci náležitě užili.

Další možností ke vzájemnému setkání bu-
dou mít florbalisté na Mezinárodním turna-
ji v Hradci nad Moravicí. Tento turnaj, jehož 
velkým úspěchem je zařazení mezi nejvý-
znamnější republikové akce v  rámci Spor-
tuj s  námi, se uskuteční 16. května 2015. 
Účast již přislíbili sportovci ze Slovenska, 
Polska a další. 

Velká cena Hradce 
mezi největšími republikovými akcemi
Velkým úspěchem je zařazení tradičního 
florbalového turnaje Velké ceny Hradce 
do největších republikových akcí Sportuj 
s námi. Tento největší mládežnický florba-
lový turnaj v okrese Opava chystají na polo-
vinu května florbalisté FSC Rebels Hradec. 
Na letošní ročník jsou pozváni taktéž zahra-
niční účastníci. Finálová akce se uskuteční 
v hotelu Belaria 16. května 2015 a jelikož je 
o turnaj velký zájem, projdou týmy nejpr-
ve kvalifikací. Zúčastní se ho týmy v počtu  
4 hráči + 1 brankář. V případě příznivého 
počasí bude turnaj probíhat i pod otevře-
ným nebem. 

Příměstské tábory a kempy 2015 
Po úspěchu táborů a kempů v  rámci pro-
jektu Bavíme se víc, se sportem bez hranic, 
budou také o letošních prázdninách orga-
nizovány podobné kempy a tábory.
Florbal Kemp: 17.–21. 8. 2015 – je určen 
pro všechny zájemce, kteří se chtějí zdoko-
nalit ve florbale. Pro začátečníky to bude 
seznámení s  míčkem a hokejkou, pro po-
kročilejší příprava na novou sezónu.
Sportovní mix tábor: 24.–28.  8.  2015  – 
je určen pro milovníky sportu od 5  let. Na 
zájemce čeká stolní tenis, florbal, fotbal  
a další aktivity. 
Bližší informace lze nalézt na 
www.fitsports.cz . 

Ing. Lenka Mišičková, FIT Sports Club o. s.

S.K. P.E.M.A. ODDÍL FLORBALU HRADEC NAD MORAVICÍ
Rok 2015 úspěšně zahájili naši elévové  
17. ledna na domácím turnaji v  hale ZŠ 
v Hradci nad Moravicí, kdy se po „vlažném“ 
začátku a dvou porážkách se silnými Draky 
z Vítkovic 2:6 a Tigers z Poruby 1:3 vzchopili 
a další dva týmy porazili: Slovan Havířov 7:1 
a MVIL Ostrava 6:4. Nejvíce vyhecovaný byl 
poslední zápas, který rozhodl o konečném 
umístění a krásném druhém místě. 

Na únorovém turnaji v Kopřivnici pak získali 
také 2. místo po dvou remízách 6:6 s domácí 
Kopřivnicí, 2:2 s Českým Těšínem a dvou ví-
tězstvích nad Petrovicemi 9:4 a Krnovem 13:0.

Radost nám udělali také naši nejmenší borci 
- přípravka, kteří v lednu a v únoru na turna-
jích v  Ostravě obsadili shodně druhá místa 
a dokázali poprvé porazit opavské elévky 
- dívčí tým S.K. P.E.M.A. Opava, za který na-
stupují holky o dva roky starší než kluci. Na 
nejsilněji obsazeném turnaji dne 7. 3. 2015 
v  Karviné (FBC Karviná, Torpedo Havířov, 
Vítkovice Lvíčata a FBC Český Těšín) pak ob-
sadili 4. místo. 

Dalším naším týmem jsou mladší žáci, kte-
ří obsadili na turnaji v  Krnově druhé místo 
a v  Horní Suché místo třetí. Na domácím 
turnaji v  neděli 8. 3. 2015 v  hale hradecké 
ZŠ pak udělali radost nejen tatínkům, ale 
především maminkám k MDŽ, kdy po vítěz-
stvích nad FBK Rožnov p. Radhoštěm 14:1, 
Škorpióny z  Ostravy 5:3 a FBK Orca Krnov 
15:2 nestačili pouze na suverénní Vítkovice 
Hurikán (1:7), které v letošní sezóně ještě ni-
kdo neporazil. Na konci turnaje tedy převzali 
pohár za krásné druhé místo. 

Závěrem bychom chtěli poděkovat nejen 
všem hráčům a hráčkám v  jednotlivých ka-
tegoriích za nasazení a bojovnost v  zápa-
sech, ale i rodičům, kteří vozí děti na jednot-
livé turnaje Moravskoslezské ligy, podílejí se 
na organizaci domácích turnajů a převozu 
mantinelů z Opavy na Hradec, jelikož v hale 
ZŠ pro tento krásný a dynamický sport certi-
fikované mantinely chybí. Poděkování také 
patří sponzorům a Základní škole na Hradci. 
Domácí turnaje Moravskoslezské ligy 
florbalu ve sportovní hale Zš: mladší žáci 
12. 4. 2015, přípravka 2. 5. 2015.

František Hertel
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Vážení spoluobčané, sportovci, nespor-
tovci, členové obecních spolků,
z pověření starosty města pana Josefa Víchy 
si tímto dovoluji vyjádřit naše stanovisko 
k  článku „Skončí Tělovýchovná jednota 
Hradec nad Moravicí na poli?“ Z pohledu 
vedení města se soustředím pouze na fak-
ta. Dohady a návody k tomu, co si má veřej-
nost myslet, si dovoluji vynechat.
V  článku „Skončí Tělovýchovná jednota 
Hradec nad Moravicí na poli?“ hovoří autoři 
článku o smlouvě uzavřené mezi Městem 
Hradec nad Moravicí a SK Lama o.s. a o tom, 
že smlouva s  SK Lama byla uzavřena bez-
precedentně. Toto tvrzení se nezakládá na 
pravdě. Před uzavřením smlouvy proběhlo 
jednání se zástupci TJ Hradec nad Moravi-
cí, jejich požadavky byly ovšem pro vedení 
města a radu města nepřijatelné. Nepřija-
telnost byla dána především tím, že TJ po 
městu cíleně požadovala převzít veškerou 
finanční a provozní zodpovědnost. To pro 
vedení města není v  současné situaci rea-
lizovatelné. 
Dále jsem povinen upozornit, že smlouva 
je podepsána jako smlouva, která vstou-
pí v  účinnost teprve, pokud bude žádost  
o dotaci kladně vyřízena a pokud bude za-
jištěno financování a spolufinancování pro-
jektu. Tomuto musí navíc předcházet řádné 
výběrové řízení, stavební řízení, schválení 
radou města atd. 
Pokud se máme bavit o příjezdových ko-
munikacích, mají je ostatní organizace 
města včetně TJ Hradec nad Moravicí také 
v  užívání. Tento argument navíc pozbývá 
smyslu, protože se jedná o smlouvu, která 
nabude účinnosti, až pokud bude projekt 
realizován. Jelikož se jedná o smlouvu vá-
zanou na budoucí účinnost, není možné 
ani argumentovat finanční odpovědností 
nebo hrozit exekucemi. Jestli bych měl ar-
gumentaci vést ve stejné rovině jako auto-
ři článku, většina jejich tvrzení zde hraničí 
s šířením poplašných zpráv.
Dále se vyjádřím k  otázkám, které jsou 
pravděpodobně mířeny k veřejnosti.

Nezastupuje současná rada města spíše zá-
jmy úzké skupiny lidí než zájem široké masy 
hradeckých sportovců a občanů města?
Ne. Vedení města vedlo jednání o zámě-
ru s  mnoha organizacemi: TJ Hradec nad 
Moravicí, hradeckými mažoretkami, ha-
sičským sborem atd. Nová tribuna je kon-
cipována jako univerzální, není zaměřena 
na jeden druh nebo typ sportu, má navíc 
umožnit konání akcí i nesportovního cha-
rakteru, například kulturních. V  článku III. 
Smlouvy se píše cituji: „Sportoviště včet-
ně tribuny je určeno k  provozování ak-
tivního odpočinku pro členy SK Lama  
a členy ostatních spolků, působících na 
území města Hradec nad Moravicí“. Dále 
se ve smlouvě uvádí: „Ve volných časech 

bude sportoviště včetně tribuny přednost-
ně nabídnuto k využití ZŠ a MŠ působících 
na území města Hradec nad Moravicí a dále 
pak veřejnosti.“ Z tohoto pohledu si neuvě-
domuji, jak přišli autoři článku na skuteč-
nost, že zastupujeme zájmy úzké skupiny 
lidí. Je to smyšlené tvrzení. Tuto smlouvu 
jsme uzavřeli s  SK Lama proto, že nabídla 
lepší podmínky než TJ Hradec nad Mora-
vicí, zejména v oblasti péče o nově vzniklý 
majetek a zajištění bezpečnosti sportoviš-
tě.

Komu bude nová tribuna sloužit?
Domnívám se, že tuto otázku jsem zodpo-
věděl v předcházejícím bodu.
Skončí tělovýchovná jednota na poli?
Předpokládám, že tato otázka je určena 
spíše současnému vedení TJ Hradec nad 
Moravicí, neboť město má povinnost ří-
dit se ve vztahu k  občanským sdružením  
a veřejným organizacím obecně závaznými 
předpisy. Ustanovení o stěhování na pole 
v těchto předpisech nenalézám. Myslím, že 
další komentář k tomuto není nezbytný.

Budou občané bydlící na ulicích gudri-
chova a Pivovarská žádat SK Lama o. s.  
o průjezd do svých domů přes sporto-
viště, nebo si snad dokonce na cestu 
domů kupovat vstupenky?
Tuto otázku považuji za zmatečnou. V bu-
doucí smlouvě není uvedena žádná skuteč-
nost, která by vedla ke změně vlastnických 
nebo uživatelských práv ke komunikacím 
nebo pozemkům. Nemohu tak z titulu své 
funkce argumentovat ani ve prospěch, ani 
v neprospěch tazatele. Smlouva o budoucí 
smlouvě řeší pouze otázku sportoviště. Ob-
sah otázky je bezprecedentní kalkulace na 
vnímání občanů. Navíc obslužné komuni-
kace mají v užívání i další organizace.

Půjde oddanost současného vedení 
města SK Lama o. s. tak daleko, že jí pře-
dá k užívání i ostatní veřejné komunika-
ce, třeba právě ty před Vaším domem?
Tato otázka je rovněž zmatečná. Tazatel 
se ptá na skutečnost, která nejen že není 
v  kompetenci zastupitelů, ale má také 
chybný kontext. Vlastnictví a užívání ko-
munikací je v  pravomoci nejen města  
a územních celků, ale také občanů – vlast-
níků pozemků, řídí se stavebním zákonem 
a územním řádem v platném změní a pod-
léhá poměrně širokému správnímu řízení. 
Doporučuji tazatelům, aby si uvědomili ur-
čitou míru společenské zodpovědnosti za 
šíření podobných názorů. Pokud uveřejňují 
podobné informace, může to za určitých 
okolností vést k mystifikování občanů a ta-
kové aktivity pak mají i právní dopady na 
pisatele. Takto položená otázka svým obsa-
hem evokuje dojem, že Město Hradec nad 
Moravicí ve výkonu státní správy a samo-

správy nezná majetkové a právní předpisy 
ve správním a stavebním řízení. 

Nebude omezen přístup k  hasičské 
zbrojnici, resp. omezena činnost hasič-
ské jednotky a tím i bezpečnost občanů?
I zde se jedná o manipulativní otázku. Ko-
munikace vedoucí od hasičské zbrojnice 
směrem k obslužným komunikacím města 
jsme jako město povinni udržovat ve sta-
vu, který v  maximální možné míře zajistí 
akceschopnost hasičského sboru ve smyslu 
plnění povinností vůči zákonu č. 133/1985 
Sb., o požární ochraně, ve znění zákona  
č. 237/2000 Sb. Navíc město jako pořadatel 
mnoha společenských akcí pro širokou ve-
řejnost má zájem o zajištění bezpečnosti na 
těchto akcích, a je povinno respektovat zá-
kony a nařízení o požární ochraně. Z tohoto 
pohledu nejen že nemáme zájem omezo-
vat působení hasičů, ale dokonce jsme po-
vinni přijmout taková opatření, aby k  po-
rušování požárních předpisů ani nemohlo 
dojít. Manipulací s  takovými tvrzeními  
o bezpečnosti občanů prosím nevyvolá-
vejte ve veřejnosti dojem, že město a jeho 
vedení své povinnosti nezná nebo je nere-
spektuje. Jednak to není pravda, a domní-
vám se navíc, že takový typ argumentace 
není vhodný ani ze společenského hledis-
ka. Je to velmi nezodpovědné.
Respektujeme rozhodnutí pisatelů dát si-
tuaci k prošetření Krajským úřadem Morav-
skoslezského kraje. Budeme se tím zaobírat 
v intencích, které nám předepisují předpisy 
v oblasti samosprávy.

Závěrem cítím povinnost zdůraznit tři 
dle mého názoru podstatné body.
1.  SK Lama o. s. je občanské sdružení, řádně 

registrované u ČTS. Je tedy subjektem 
s řádnou sportovní akreditací na repub-
likové úrovni. Smlouva, o které hovoříte, 
není zatím účinná, neboť žádná tribuna 
nejen, že nestojí, ale ani se nestaví. Také 
nebyla rozhodnuta žádost o dotaci.

2.  Dovoluji si doporučit, aby pisatelé člán-
ku, našli v sobě takovou míru občanské 
zodpovědnosti, aby svou nevraživost 
vůči jiné organizaci nebo organizacím, 
jako v  tomto případě jmenovitě k  SK 
Lama, řešili nikoli prostřednictvím Měst-
ského úřadu Hradec nad Moravicí, ale 
přímo se statutárními zástupci té které 
organizace. Pro tento případ jim Měst-
ský úřad Hradec nad Moravicí poskytne 
potřebnou materiální (zapůjčení jednací 
místnosti) nebo legislativní pomoc. Cítím 
svou míru zodpovědnosti vůči voličům, 
a doufám, že podobné články si najdou 
v budoucnosti místo jinde, ne na strán-
kách Hradeckých novin, které se v rámci 
tradice snažíme udržovat jako informač-
ní prostředek města vůči občanům, niko-

PROSTOR PRO VYJÁDŘENí zastupitelů a volebních subjektů v Zastupitelstvu 
města Hradec nad Moravicí 2014–2018

Za obsah textů externích příspěvků odpovídají jejich autoři, nikoliv vydavatel zpravodaje. Tyto příspěvky nejsou redigovány.
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li jako médium, kde se budou politizovat 
skutečnosti, které se podle našeho pře-
svědčení zakládají na nepravdě, manipu-
laci s  fakty a překrucování skutečností. 
Výjimkou nechť zůstane předvolební 
vydání Hradeckých novin, kde ale dodr-
žujeme to, že všechny volební subjekty 
dostanou stejný prostor. Pokud jsou pi-
satelé a občané jiného názoru, mohou 
se kdykoli obrátit na redakční  radu Hra-
deckých novin.

3.  Vedení města Hradec nad Moravicí ne-
bude diskriminovat žádné občanské 
nebo sportovní sdružení jenom proto, 
že má více nebo méně členů, nebo kte-
ré je registrováno jinde, než v jakémkoli 
jiném tělovýchovném svazu, ve kterém 
je registrovaná zde zmiňovaná TJ Hra-
dec nad Moravicí. Vedení města bude 
dbát na dodržování principů občanské 
společnosti, demokracie a občanského 
soužití.

Za vedení města Hradec nad Moravicí
Roman Celta, místostarosta 

Skončí Tělovýchovná jednota Hradec 
nad Moravicí na poli?
Vážení spoluobčané, 
název našeho článku možná vyloudil 
úsměv na tváři nejednoho z  Vás. Bohužel 
současný stav věcí a bezprecedentní kroky 
vedení a Rady města Hradce nad Moravicí 
vedou k tomu, že se nadpis tohoto článku 
může stát skutečně realitou a TJ Hradec 
nad Moravicí, která na sportovištích vyko-
nává svou činnost více než osmdesát let, se 
bude muset řídit pokyny nového uživatele, 
nebo skončí skutečně na poli.
 Dne 26. 1. 2015 jednal starosta města p. 
Josef Vícha na Valné hromadě TJ Hradec 
nad Moravicí a žádal o souhlas k  podání 
dotace na výstavbu tribuny. Tento souhlas 
k  podání žádosti obdržel. Již následující-
ho dne 27. 1. 2015 však uzavřel p. starosta 
smlouvu o bezplatném užívání sportovišť 
s SK Lama o.s., kterou předal SK Lama o.s. 
do bezplatného užívání pozemky p. č. 945 
(fotbalová tribuna), 944/1 (fotbalové hřiště, 
tenisový kurt u Hradečné a dětské hřiště 
Vodní hrad), 966/1 (celá ulice Gudrichova)  
a parcelu číslo 984 (celá ulice Pivovarská). 
Až následně si tento krok nechal potvrdit 
dne 9.  2.  2015 radou města (pánové Josef 
Vícha, Roman Celta, Emil Hennig, Jan Ho-
rák, Richard Vacula st., MUDr. Pavel Selin-
ger), která mu jednomyslně tento právní 
akt posvětila svým schválením.
 Vážení občané, vyjadřujeme svůj hluboký 
nesouhlas s postupem vedení města. Rada 
města svůj krok sice zdůvodnila tím, že tato 
smlouva je nezbytnou přílohou k  žádosti 
o dotaci na výstavbu nových šaten a nové 
fotbalové tribuny pro Ministerstvo školství 
mládeže a tělovýchovy (MŠMT), ale pomi-
nula tím nejen řádně uzavřenou a platnou 
(od r. 2008) nájemní smlouvu s  TJ Hradec 
nad Moravicí na výše uvedená sportoviš-
tě, ale rovněž nezpochybnitelné historické 
a morální nároky hradeckých sportovců 

sdružených v TJ Hradec nad Moravicí (295 
členů) a SK Podolí (464 členů), kteří se na 
výstavbě těchto sportovišť v minulých de-
setiletích podíleli a využívají je. 
 Jsme přesvědčeni, že smlouvu o bezplat-
ném užívání (za účelem žádosti o dotaci) 
bylo možné uzavřít s TJ Hradec nad Mora-
vicí. Toto však bylo podmiňováno ze strany 
vedení města ukončením stávající smlouvy 
o nájmu sportovišť mezi městem a TJ Hra-
dec nad Moravicí, která je platná od r. 2008 
přinejmenším do r. 2023! Což byl pochopi-
telně pro vedení TJ Hradec nad Moravicí 
požadavek nepřijatelný. Je nezpochybni-
telným holým faktem, že mnoho generací 
hradeckých sportovců si po více než 80 let 
tato sportoviště u řeky Moravice budovalo 
vlastníma rukama a udržovalo je. Nyní mají 
být tato sportoviště bezplatně předána do 
užívání SK Lama o.s., které má pouhých  
40 členů a které není (ke dni uzavření 
smlouvy 9. 2.  2015) ani členem České unie 
sportu (nástupce ČSTV)?! Myslíte si, že je 
možné jedno a totéž sportoviště prona-
jmout jednomu subjektu a druhému pře-
dat do užívání? Jsme přesvědčeni, že odpo-
věď NE je správná. Dle našeho názoru není 
možné předat užívací právo k jednomu 
sportovišti dvěma uživatelům, aniž by uží-
vací právo prvního uživatele nebylo poru-
šeno. Na toto jsme vedení města upozornili 
při zasedání zastupitelstva města dne 2. 3. 
2015. Naše upozornění vedení města rea-
govalo slovy, že se jedná o náš právní názor.
 Mimo sportovišť rada města svým roz-
hodnutím předala do bezplatného užívání 
SK Lama o.s. i příjezdové komunikace ke 
sportovištím, tedy veřejné komunikace: 
celou ulici Gudrichovu a celou ulici Pivo-
varskou! Předmětné komunikace jsou ve 
smlouvě uváděny jako „sportoviště“. Mís-
tostarostou p. Romanem Celtou byla tato 
smlouva o bezplatném využívání veřejně 
označena za pouhou formalitu. Nejsme 
stejného názoru. Smlouvy podepsané 
představiteli města nelze bagatelizovat, 
protože jejich plnění i neplnění může mít 
v  budoucnosti soudní dohry i nedozírné 
finanční následky.
 Domníváme se, že kroky současného 
vedení města ve věci výstavby šaten a 
tribuny jsou ryze účelové, nestandardní  
a minimálně na hraně zákonnosti, ne-li za 
ní. Toto počínání bohužel může v budouc-
nosti vést i k  finanční odpovědnosti měs-
ta, resp. radních. Hrozí nejen to, že těmito 
nestandardními postupy můžeme přijít 
o tolik potřebnou dotaci, ale i to, že ji bu-
deme se sankcemi jednou vracet, pokud 
ji získáme. Jistě jste sami v médiích zazna-
menali případy vracení dotací a postihů za 
jejich neoprávněné proplácení vedoucí až 
k exekucím na majetek obce a její insolven-
ci s  dopadem na každodenní život všech 
jejich obyvatel. A proto se ptáme za Vás, 
občany:
• Nezastupuje současná rada města spí-

še zájmy úzké skupiny lidí než zájem 
široké masy hradeckých sportovců  
a občanů města?

• Komu bude nová tribuna sloužit? 
• Skončí Tělovýchovná jednota na poli?
• Budou občané bydlící na ulicích gudri-

chova a Pivovarská žádat SK LAMA o.s. 
o průjezd do svých domů přes sporto-
viště, nebo si snad dokonce na cestu 
domů kupovat vstupenky?

• Půjde oddanost současného vedení 
města SK Lama o.s. tak daleko, že jí 
předá k  užívání i ostatní veřejné ko-
munikace, třeba právě ty před Vaším 
domem?

• Nebude omezen přístup k hasičské 
zbrojnici, resp. omezena činnost hasič-
ské jednotky a tím i bezpečnost občanů?

 Kromě podnětu na prošetření situace 
Krajským úřadem Moravskoslezského kraje 
žádáme v tuto chvíli radu města, aby revo-
kovala své usnesení č. 01.04.2015/RM a do-
hodla se s SK Lama o.s. na zrušení závazků 
vzešlých ze smlouvy o bezplatném využí-
vání sportovišť (tzv. novace). Jsme přesvěd-
čeni, že tato uzavřená smlouva je v rozporu 
s právním řádem a již v době jejího podpi-
su nebylo možné její plnění. Zároveň žádá-
me vedení města, aby uzavřelo smlouvu 
o bezplatném užívání sportovišť, která je 
nutná pro získání dotačního titulu MŠMT, 
s řádným nájemcem, jímž je TJ Hradec nad 
Moravicí. Považujeme to jak z právního, tak 
historického a v neposlední řadě také mo-
rálního hlediska za jediné správné řešení. 
 O dalším vývoji situace a o nových infor-
macích k tématu Vás budeme průběžně in-
formovat na www.hradecinfo.cz.
Vaši zastupitelé: Mgr. Petr Havrlant - SNK Za 
lepší Hradec a obce, Ing. Drahomíra Hertlo-
vá – nezařazená, zvolená za ČSSD, Ing. Jan 
Hrbáč - SNK Za lepší Hradec a obce, Pavel 
Kuzník – ODS a nezávislí, Mgr. Radka Očad-
líková – SNK Občané občanům, Mgr. Patrik 
Orlík – SNK Občané občanům, Bc. Vladi-
mír Polášek – SNK Za lepší Hradec a obce,  
Mgr. Hana Nováková Sonnková – SNK Za 
lepší Hradec a obce, Mgr. Jan Špička – ODS 
a nezávislí, Karel Vlček – ODS a nezávislí.

Záznamy z jednání Zastupitelstva měs-
ta Hradec nad Moravicí dostupné na in-
ternetu!
Vážení spoluobčané, chceme Vás touto 
cestou upozornit na možnost zhlédnutí vi-
deozáznamů z jednání Zastupitelstva měs-
ta Hradec nad Moravicí, které jsou pro Vás 
dostupné na serveru www.hradecinfo.cz 
v sekci Zastupitelstva. Plníme tímto jeden 
z našich hlavních programových bodů, 
kterým jsme slibovali dosažení maximální 
transparentnosti dění v našem městě. Zve-
řejnění celých neupravených videozázna-
mů považujeme za jeden z nejdůležitějších 
kroků, který nyní umožňuje a nabízí (Vám 
občanům) veřejnou kontrolu práce zastupi-
telů z pohodlí Vašeho domova.

Za společný tým SNK Za lepší Hradec a obce
Mgr. Petr Havrlant, Ing. Jan Hrbáč, 

Mgr. Hana Nováková Sonnková, 
Bc. Vladimír Polášek
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Děkujeme všem za příspěvky do tohoto čísla 
Hradeckých novin. Uzávěrka podkladů pro 
další vydání (3/2015) je ve úterý 12. květ-
na 2015 (distribuce do  domácností na  začátku 
měsíce června 2015).  Příspěvky můžete doručit 

osobně nebo poštou na  Městský úřad Hradec 
nad  Moravicí nebo zasílat e-mailem na  adresu  
jceltova@muhradec.cz. Hradecké noviny dis-
tribuuje Česká pošta, s. p. V  případě, že  vám do   
poštovní schránky nedošly, kontaktujte městský 

úřad na  tel.: 553  783  922  (sekretariát) nebo se 
s reklamací obraťte přímo na pracoviště České 
pošty na tel.:  553 607 711 (depo).

Hradecké noviny, periodický tisk územního samosprávného celku; vydává Městský úřad Hradec nad Moravicí, Opavská 265, 747 41  Hradec nad Moravicí, IČ: 00300144, tel.: 553 783 922, www.muhradec.cz; evidenční 
číslo periodického tisku: MK ČR E 16509; vychází jako dvouměsíčník v nákladu 2 200 výtisků; datum vydání 2. 4. 2015; výtisk zdarma. Redakční rada: Miroslava Vavrečková (předsedkyně),  RNDr. Tomáš Grim, Ph.D., 
Jitka Celtová, Richard Vacula. Redakční rada neodpovídá za obsah externích příspěvků. Nepodepsané příspěvky jsou dílem vydavatele. Grafické zpracování a tisk: Optys, spol. s r. o. Příspěvky a inzerci zasílejte na 
adresu: Městský úřad Hradec nad Moravicí, Opavská 265, 747 41 Hradec nad Moravicí, e-mail: jceltova@muhradec.cz, tel.: 553 783 939 nebo 725 666 074 (Jitka Celtová).

V Klimkovicích Petrovi vrátili schopnost soustředit se a komunikovat s okolím

„Zapojením psychoterapeutických metod a poznávacího tréninku do 
terapeutického plánu lze dosáhnout maximálně možného zlepšení 
celkového zdravotního stavu klienta a jeho návrat do běžného života,“ říká 
specialistka Lenka Dzidová. 
Své by o tom mohl vyprávět dlouholetý klient Sanatorií Klimkovice Petr Auda, 
který prodělal i přes svůj nízký věk 30 let, cévní mozkovou příhodu.  Pacient 
nedávno absolvoval nový speciální léčebný program CogniPlus 
kombinovaný s intenzivní logopedickou terapií. Na začátku léčby nebyl Petr 
Auda schopen dostatečné komunikace, vnímal velké množství zbytečných 
podnětů, které ho rozptylovaly, pohyboval pouze levou rukou. Petr měl 
problémy se zvládáním emocí. 
Program CogniPlus využívá multimediální 3D technologie a speciální 
počítačový program, se kterým Petr ze začátku pracoval za asistence 
terapeuta.

Jednoduché aktivity však byly časem vystřídány komplikovanějšími úlohami, 
a vyžadovaly větší soustředění pacienta. Významným aspektem terapie je 
atraktivita práce s moderními technologiemi pro muže Petrova věku, který se 
na práci s počítačem vysloveně těšil. Po třítýdenní terapii Petr mnohem lépe 
zpracovává příchozí podněty, dokáže udržet dlouhodobě pozornost a je 
schopen v jednoduchých větách vyjadřovat svoje přání a potřeby. A co víc, 
počítač dokáže ovládat bez cizí asistence. 
Rodina pacienta potvrzuje, že je s nimi Petr dokonce schopen hrát 
společenské hry bez výbuchů emocí. „Velmi si ceníme toho, co pro nás 
v Sanatoriích Klimkovice dělají,“ říká Petrova maminka a dodává: „to, že se 
Péťa zlepšuje v oblasti komunikace a pozornosti celé rodině moc pomáhá 
hlavně psychicky. Už se nemusíme tak často vyrovnávat s Petrovými výkyvy 
emocí a hlavně, už nám dovede srozumitelně říci, co chce a co se mu líbí. 
A využívá toho až moc,“ dodává se smíchem paní Audová.

Důležitou součástí procesu zotavování se a zkvalitňování života osob po poškození mozku je trénink poznávacích, neboli kognitivních funkcí. Ten svým 
klientům nabízejí Sanatoria Klimkovice, nacházející se pouhých 10 kilometrů od Ostravy. Lázeňský komplex  nabízí tradiční léčebné programy zaměřené na 
pohybové ústrojí a neurologické problémy, které doplňují terapie orientované na potíže s pozorností, pamětí, zrakově-prostorovými schopnostmi, 
myšlením a rozhodováním.

Rozsah poskytované péče:
•individuální léčebná tělesná výchova
•skupinová léčebná tělesná výchova
• pracoviště elektroterapie, hydroterapie  

a ostatní dle nabídky www.lrc.cz

Předpokládaná provozní doba:
Pondělí až pátek: 7:00–15:00 hodin
Telefonní kontakt: 734 820 250

Bližší informace o detašovaném pracovišti Rehabilitace  
Hradec nad Moravicí poskytujeme také v Léčebném  
a rehabilitačním centru s.r.o. na tel.: 553 760 532 a 553 760 544.

Oznamujeme, že dne 1. 4. 2015 zahajujeme 
provoz detašovaného pracoviště Rehabilitace  
Hradec nad Moravicí, Smetanova 661  
(zdravotní středisko v centru Hradce n. Moravicí). Poskytovaná 
péče je hrazena z veřejného zdravotního pojištění. 


